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Úvodník 

Vážení spoluobčané, 
     po nezvykle dlouhém zimním období si všichni velmi rádi užíváme sice pozvolné, ale 
zato stále výraznější probouzení se přírody do typické jarní podoby spojené s příjemným 
zvyšováním denních teplot. Tato dlouho očekávaná změna pomohla odstartovat některé 
akce naší obce, které musely být právě z důvodu nepřízně počasí odloženy – jednalo se 
např. o výsadbu zeleně nebo zahájení realizace investičních akcí stavebního charakteru. 
Právě v souvislosti s opravdovým příchodem jara spojeného s pořádáním kulturních akcí 
bych se rád zmínil v této době o poměrně diskutovaném tématu, kterým je celková 
úprava prostranství u kulturního domu.  Především na internetových stránkách obce 
někteří občané zveřejnili k tomuto tématu svá negativní stanoviska, týkající se zejména 
míry potřebnosti areálu a jeho využití, další skupina občanů však projekt vítá - tito 
vyjadřují svůj názor většinou přímou slovní podporou. Oba názorové směry diskutujících 
spojuje společná otázka, kterou je problematika financování projektu. Nejdříve tedy 
k otázce, jestli podobný areál potřebujeme. Současný stav venkovního hodového 
parketu je v havarijním stavu a žádnou kulturní akci zde bez celkové opravy pořádat 
nelze – proto asi každý bude souhlasit s tím, že potřeba vybudování nového parketu je 
neodkladná. Venkovní areál by měl být postaven během následujících let postupně – 
v nejbližším období se tedy počítá s vybudováním hodového parketu a pódia, dále by se 
podle potřeb areál doplňoval, třeba i s využitím vhodně zvolených dotačních titulů. Aby 
byl celý prostor v budoucnu co nejlépe využitelný, je zapotřebí řešit ho projektově jako 
celek s tím, že jeho jednotlivé součásti budou mít dané přesné umístění. Co se týká jeho 
využití, je zřejmé, že komplex nikdy využit v celém časovém objemu nebude. Tak je 
tomu i u většiny ostatních obcí – podobná zařízení mají jen občasné využití, zvyšují však 
možnost pořádání akcí, které se dříve konat nemohly. Jedná se především o akce – 
snad jen s výjimkou hodů, které se budou konat v průběhu dne do doby nočního klidu, 
aby bylo zamezeno obtěžování občanů okolních rodinných domů. Finanční náročnost 
projektu by měla být objemově rozdělena do několika let postupnými investicemi tak, aby 
po dokončení projektu venkovní úpravy prostranství u KD, zároveň se 
zamýšlenou přístavbou jeviště ke kulturnímu domu, vznikl kompaktní a příjemný 
komplex. Tímto způsobem dokončený areál bude zároveň další upravenou částí, která 
zvýší prestiž naší obce jako celku. 
                        Vladimír Drbola 
                         starosta obce 
 



Obecní úřad informuje 

     V průběhu měsíců března a dubna byly podány vedením 
obce Starovičky následující žádosti o dotace: 
1. Dotační program JmK - Dotace v oblasti vodního 

hospodářství - „Starovičky – rekonstrukce stoky BA“. Jedná 
se o investiční projekt rekonstrukce kanalizace v úseku od 
obecního úřadu po křižovatku se silnicí ve směru na 
Šakvice. V tomto případě obec může uplatnit DPH, celková 
výše projektu je 632 tis. Kč bez DPH, požadovaná dotace 
442 tis. Kč, tj. 70%. 

2. Dotační program JmK - Individuální dotace –„Starovičky – 
rekonstrukce hasičské zbrojnice I. etapa“. Jedná se o 
investiční projekt přístavby sociálního zařízení hasičské 
zbrojnice a dílčí rekonstrukce přízemí budovy ve výši 705 
tis. Kč, požadovaná dotace 400 tis. Kč, tj. 57%. 

3. Dotační program JmK - Požární technika a věcné 
prostředky  JSDH – „Pořízení zásahového automobilu“. 
Jedná se o investiční projekt ve výši 500 tis. Kč, 
požadovaná dotace 350 tis. Kč, tj. 70%. 

4. Dotační program JmK - Zkvalitnění sportovního prostředí  – 
„Starovičky – zakoupení motorového vertikutátoru“. Jedná 
se o investiční projekt, který řeší nákup motorového 
provzdušňovače trávníku ve výši 137 tis. Kč, požadovaná 
dotace 95 tis. Kč, tj. 70%. Tuto dotaci podala TJ Starovičky 
ve spolupráci s obcí. 

5. Dotační program JmK - Program rozvoje venkova – 
„Starovičky – protipožární opatření budovy MŠ a ZŠ“. 
Jedná se o investiční projekt, který řeší protipožární 
opatření nutné pro vybudování nové třídy mateřské školy. 
Celková výše projektu 520 tis. Kč, požadovaná dotace   
200 tis. Kč, tj. 38%. 

6. Dotační program Podpora kulturních památek 
prostřednictvím ORP - „Starovičky – oprava božích muk 

z 15. století“.  Jedná se o neinvestiční projekt ve výši 60 tis. 
Kč, požadovaná dotace 50 tis. Kč. 

 
     Vinařský spolek Starovičky, o.s. obdržel dotaci z programu 
Vinařského fondu na propagaci akce „3. ročník Přehlídky 
vítězů vín Mikroregionu Hustopečsko“ ve výši 10 tis. Kč. 
 

Bezbariérové chodníky  - II. etapa 
     V měsíci dubnu bylo provedeno výběrové řízení na 
dodavatele stavby „Starovičky – zvýšení bezpečnosti chodců II. 
etapa“. Nejvýhodnější nabídku z 6-ti zúčastněných firem 
předložila firma Stavoč s.r.o. Horní Bojanovice, celková výše 
nákladů činí 1 949 019,- Kč. Akce bude realizována pouze 
v případě úspěšného získání dotace ze SFDI a to v období 
srpen - září. 
 

Průjezd kamionů obcí 
     Obec Starovičky společně s dalšími sedmi obcemi a městy 
ležícími na trase komunikace II/425 Starovičky – Rajhrad vyvíjí 
v současnosti poměrně značnou iniciativu, která směřuje 
k zavedení zákazu průjezdu kamionů projíždějících uvedenou 
trasou, tzv. tranzit. Společná žádost obcí byla v měsíci dubnu 
předložena k projednání odborům dopravy MěÚ Hustopeče a 
Židlochovice, do jejichž působnosti obvody náleží. Obce 
navrhují konkrétní provedení tohoto omezení a to svislým 
dopravním značením se zákazovou značkou s dodatkovou 
tabulkou tak, aby byl povolen vjezd pouze dopravní obsluze. 
Legislativa je však v tomto případě poměrně složitá a dosud 
byla v České republice podobná opatření zavedena pouze 
výjimečně. Přesto věříme, že příslušné úřady posoudí tuto 
konkrétní situaci jako opodstatněnou a vydají i přes dosud 
nejasný výklad všech zákonů a nařízení kladné stanovisko. 

 

Zpětný odběr spotřebičů 

Zpětný odběr spotřebičů šetří 
suroviny a energie 
     Každou hodinu odevzdají Češi k 
recyklaci více než 2900 kilogramů 
vysloužilých elektrozařízení. Každý den 
putuje k ekologickému zpracování 
tisícovka ledniček a mrazniček. Tento 
výsledek řadí Čechy na páté místo mezi 
Evropany. Díky tomu se nám daří nejen 
chránit životní prostředí, protože staré 
spotřebiče už nekončí na černých 
skládkách nebo dokonce pohozené na 
kraji lesa. Dosahujeme i významných 
úspor materiálů a energií. Jen za rok 
2012 se například recyklací vyřazených 
spotřebičů získalo železo na výrobu     
13 000 osobních automobilů. Ušetřilo se 
14 milionů litrů ropy. Uspořená elektrická 
energie by vystačila na rok všem 
obyvatelům zhruba dvacetitisícového 
města. A díky odbornému zpracování 
„vysloužilců“ neuniklo do ovzduší 
290000000 tun CO2, takže ozonová díra 
nad námi se dál zbytečně nezvětšila. 
Ekologické aspekty jsou ostatně 
klíčovým důvodem, proč byl celý systém 
zpětného odběru spotřebičů 
v celoevropském měřítku vytvořen. 
Vycházel ze zkušeností skandinávských 
zemí. Postupně jej převzaly všechny 
„staré“ státy Evropské unie, po nich i ty 

nové včetně České republiky. A Češi 
jsou dnes mezi nováčky na špičce.  

Motivační program 
ELEKTROWINu 
     K dosažení těchto výsledků 
významně přispěl i Motivační program 
kolektivního systému ELEKTROWIN. Do 
něj se mohou města a obce zapojit a 
čerpat z něj finanční odměny již šestým 
rokem. Od roku 2008, kdy jej 
ELEKTROWIN vyhlásil, z něj bylo 
vyplaceno už zhruba 13 400 000 korun. 
Při splnění daných kritérií může obec 
získat z Motivačního programu až      
100 000 korun za rok. Získané peníze 
obce využily podle vlastního uvážení a 
potřeb především k lepšímu 
zabezpečení sběrných dvorů a jiných 
sběrných míst, zkvalitnění jejich obsluhy, 
a tím současně ke zvýšení množství 
zpětně odebraných spotřebičů.  

Co domácnost, to lednice  
     Z nedávného průzkumu vyplynulo, že 
se Češi neobejdou bez lednice. Alespoň 
jednu vlastní všechny domácnosti. 
Průměrné stáří ledničky se dnes 
odhaduje na 14 let. Starých lednic a 
mrazáků se za posledních sedm let 
zbavila každá druhá česká domácnost. 
Přes tuto masivní obměnu čeká ale 
ELEKTROWIN ještě hodně práce. 
Nezbytnou součástí každodenního života 

jsou i pračky, kterých v českých 
domácnostech slouží 4,1 milionu. Mezi 
další nepostradatelné pomocníky patří 
žehličky a rychlovarné konvice (po 3,9 
mil.), nebo vysavače (3,8 mil.). Většinu 
spotřebičů – lednice především - lidé 
používají, dokud fungují. Bez ohledu na 
jejich parametry, například spotřebu 
elektrické energie. Vzhledem k cenám 
elektřiny se ale může tempo výměny 
starých za nové významně zrychlit.  

Největší žrouti energie 
     Zejména chladicí zařízení patří 
k největším domácím „žroutům energie“, 
protože jsou v chodu 24 hodin denně. 
Prostou kalkulací tak bude nejspíš stále 
více spotřebitelů docházet k závěru, že 
výměna staré lednice za novou přinese 
navzdory pořizovací ceně nakonec 
úsporu.     
     Ve zpětném odběru se každopádně 
budou tyto spotřebiče objevovat ještě 
dlouho poté, co se při prodeji nových 
přestane odděleně uvádět výše 
recyklačního příspěvku. K tomu dojde už 
v letošním roce. Až tedy přijdou při 
likvidaci na řadu skuteční veteráni, 
budou se velmi hodit finanční rezervy, 
jež ELEKTROWIN vytvářel v uplynulých 
letech. Jen tak bude moci být i tato 
likvidace skutečně ekologická. 
                                  www.elektrowin.cz

 



Usnesení č. 18/2013 ze  zasedání Zastupitelstva obce Starovičky, 

konaného dne 28. 3. 2013 v 18.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Starovičky 
 

1. ZO schvaluje ověřovatele zápisu, program jednání, 

zápis a usnesení z minulého zasedání. 

2. ZO schvaluje Inventarizační zprávu o průběhu a 

výsledku inventarizace majetku Obce Starovičky 

provedené ke dni 31. 12. 2012.  

3. ZO schvaluje převod hospodářského výsledku ZŠ a 

MŠ Starovičky za rok 2012 ve výši 20 246,19 Kč do 

rezervního fondu školy. 

4. ZO schvaluje Závěrečný účet Obce Starovičky za rok 

2012 s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením 

obce bez výhrad. 

5. ZO schvaluje příspěvek na sportovní činnost handbike 

a paratriathlon na rok 2013 ve výši 25 000 Kč pro pana 

Stanislava Bízu.  

6. ZO schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o poskytování 

komplexních služeb v odpadovém hospodářství č. 

O/11/2012 s firmou Hantály a pověřuje starostu 

podpisem dodatku.  

7. ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2013 o 

stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a 

nakládání se stavebním odpadem na území obce 

Starovičky. 

8. ZO schvaluje Smlouvu o spolupráci mezi firmou VaK 

Břeclav, a.s. a Obcí Starovičky a pověřuje starostu 

podpisem této smlouvy. 

9. ZO schvaluje darovací smlouvu mezi Obcí Starovičky 

a Jihomoravským krajem na pozemky p.č. 1028/2, 

1028/7 a 1028/14 v k.ú. a obci Starovičky a pověřuje 

starostu podpisem této smlouvy. 

          10.  ZO schvaluje uzavření dodatku č. 3 k nájemní 

smlouvě ze dne 8.5.2009 s firmou    Klas – družstvo 

Starovičky, pronajat pozemky a pověřuje starostu 

podpisem tohoto dodatku. 
        

       11. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 2/2013. 

Příjmy obce se navyšují o 814 200 Kč, výdaje o 

1 005 800 Kč, financování 191 600 Kč. 
 

12. a) ZO schvaluje bezúplatný převod pozemku parc. č. 

578/3 v obci a k.ú. Starovičky z vlastnictví České 

republiky do vlastnictví Obce Starovičky a uzavření 

Smlouvy o bezúplatném převodu nemovitosti č. BP 4/10, 

jejímž předmětem je bezúplatný převod pozemku parc. č. 

578/3 v obci a k.ú. Starovičky z vlastnictví České 

republiky do vlastnictví Obce Starovičky, včetně 

souhlasu se zavazujícími a omezujícími podmínkami 

uvedenými v článku III. shora uvedené smlouvy a 

potvrzuje se splnění podmínek daných výše uvedeným 

ustanovením a pověřuje starostu podpisem této smlouvy.  
 

b) ZO schvaluje zveřejnit záměr pronájmu pozemků 

- KN p.č. 987/132 – ostatní plocha o výměře 3 254 m
2
,  

- KN p.č. 987/133 – ostatní plocha o výměře 2 007 m
2
, 

- KN p.č. 987/55 ovocný sad o výměře 1 176 m
2
. 

 

c) ZO schvaluje připojení Obce Starovičky k iniciativě 

obcí vedoucích k omezení tranzitující nákladní 

automobilové dopravy na komunikaci II/425 na trase 

Starovičky – Rajhrad a pověřují starostu obce podpisem 

Prohlášení.  
 

d) ZO schvaluje uzavření Smlouvy o dílo na akci 

„Rozšíření kapacity Základní a mateřské školy 

Starovičky“ a „Výsadba krajinných prvků v k.ú. 

Starovičky“ se zhotovitelem Ing. Martinou Trnkovou a 

pověřuje starostu podpisem těchto smluv. 
 

e) ZO schvaluje zveřejnit záměr směny pozemku p.č. 

841/51 orná půda o výměře 877 m
2
, který vznikl na 

základě geometrického plánu č. 546-98/2012 a je zapsán 

na listu vlastnictví č. 10001, vedeném Katastrálním 

úřadem pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště 

Hustopeče pro katastrální území Starovičky ceně 300 Kč 

za m
2
 za pozemky parc. č.: 841/32, p.č. 841/33, p.č. 

841/34, p.č. 841/35, p.č. 841/36, p.č. 841/38, p.č. 841/62, 

p.č. 841/63, p.č. 841/64, p.č. 841/65, p.č. 841/66,  p.č. 

841/67, p.č. 841/68, p.č. 842/1, p.č. 842/2, p.č. 844/13, 

p.č. 844/14, p.č. 844/15, druh pozemků orná půda, dále 

pozemků parc. č. 845/20, p.č. 845/21, p.č. 845/22, druh 

pozemků ostatní plocha, které vznikly na základě 

geometrického plánu č. 546-

98/2012 a jsou zapsány na  LV 

624, vedeném Katastrálním 

úřadem pro Jihomoravský kraj, 

katastrální pracoviště Hustopeče 

pro katastrální území Starovičky 

za 60 Kč za m
2
. Celková 

výměra výše uvedených 

pozemků činí 5707 m
2
. 

                                                 Ve Starovičkách  3.4.2013 

       

        Pavel Šafařík                        Vladimír Drbola 

        místostarosta                              starosta  
 

 



Centrum vzdělávání všem je tu nově pro všechny Jihomoravany 
 
     V jihomoravském kraji zahájila v březnu činnost 
nová instituce Centrum vzdělávání všem. Klade si za 
cíl podat pomocnou ruku všem, kteří tápou 
v pracovním životě a zároveň mají chuť s tím něco 
udělat.  
     Centrum vzdělávání všem (CVV) poskytuje své 
služby veřejnosti zcela zdarma. Sídlí v Brně-Bosonohách 
na Pražské ulici a veřejnost může využít jak webu 
www.vzdelavanivsem.cz, tak i telefonické či emailové 
konzultace nebo přijít do Centra osobně.   
Služby Centra vzdělávání všem  

 Informace o celoživotním vzdělávání v JMK 

 Kariérní poradenství 

 Zprostředkování studijních a profesních stáží.    
     Centrum vzdělávání všem provozuje portál 
www.vzdelavanivsem.cz s přehlednou databází všech 
vzdělávacích kurzů v Jihomoravském kraji. Ať už jde o 
rekvalifikaci na jinou profesi nebo jen počítačový či 
jazykový kurz, portál je nabízí na jednom místě 
přehledně seřazené podle místa konání, času i ceny. „Ze 
zkušenosti víme, že mnoho lidí při vyhledávání naráží na 
problémy. Neví, co vlastně potřebují, a možná ani netuší, 
jak a co přesně hledat. Proto jsme veřejnosti k dispozici 
a s vyhledáváním pomůžeme. To, co nenajdeme v 
databázi, poptáme u odborníků. Jde nám o to, aby 

každý, kdo projeví zájem o vzdělávání, odešel s tipem 
nebo dobrou radou,“ říká informační specialistka Centra 
Hana Rozprýmová.  
      Centrum vzdělávání všem poskytuje zdarma také 
kariérní poradenství. „Když člověka vyhodí z práce, 
žádnou nemůže najít kvůli nedostatečné kvalifikaci, nebo 
má pocit, že mu ujíždí vlak, budeme se mu snažit pomoci 
při osobních konzultacích, s odbornou pomocí se totiž i 
ty nejhorší životní situace vždycky řeší lépe,“ vysvětluje 
kariérní specialistka CVV Veronika Šuráňová.   
     Poslední službou, kterou CVV nabízí veřejnosti je 
zprostředkování stáží. Existují totiž stipendijní 
programy, které umožňují vyjet na zkušenou do zahraničí 
a zvýšit si tak kvalifikaci. Studijní i odborné stáže jsou 
řešením například pro ty, kteří nemohou najít uplatnění, 
včetně absolventů. Pracovníci CVV mají přehled o 
podpůrných stipendiích a individuálních grantech a 
nabídnou veřejnosti podporu při zprostředkování a 
vyřízení zahraniční stáže. Právě vyřízení všech formalit 
lidé totiž často vnímají jako složité a odrazující.  
     Kontakty Centra vzdělávání všem:  
www.vzdelavanivsem.cz 
Telefon: 547 215 588 
Email: info@vzdelavanivsem.cz 

 

Rezervační systém kulturního 
domu 

       V měsíci dubnu byl z důvodu velké 
poptávky místního kulturního domu vytvořen 
rezervační systém, který naleznete na 
webových stránkách obce www.starovicky.cz  
- odkaz je umístěn hned na úvodní stránce, 
nebo v záložce OBEC – Kulturní dům, kde je 
také zveřejněn ceník pronájmu KD včetně 
příslušenství (stoly, nádobí aj.).  
      Zájemce o pronájem klikne na termín, ve 
kterém má zájem o rezervaci kulturního domu 
a vyplní požadované údaje. Požadavek na 
rezervaci je automaticky zaslán do kanceláře 
OÚ ke schválení.  Zamluvené termíny jsou 
označeny tmavě modrou barvou, termíny ke 
schválení jsou označeny bleděmodrou.  
     V případě zrušení nebo změny termínu 
můžete kontaktovat kancelář OÚ Starovičky, 
tel. 519 414 035, mobil 724 845 754, nebo 
napsat na e-mail info@starovicky.cz – Iveta 
Schwarzová.  
    Na rezervačním systému se stále ještě 
pracuje, proto rádi přivítáme jakékoliv návrhy 
a připomínky, které můžete napsat nebo 
zavolat na výše uvedené kontakty nebo 
napsat přímo do diskuze na obecních 
stránkách. 
     Vytvořením rezervačního systému se 
snažíme vyjít vstříc nejen občanům, ale také 
organizacím tak, aby si všichni mohli sami 
najít a zamluvit nejbližší volný termín pro 
jejich akci. 
                                                                                       
Iveta Schwarzová, správce webových stránek 
obce Starovičky  

http://www.vzdelavanivsem.cz/
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Společenská kronika 
 

V měsíci březnu oslavili významné životní jubileum: 
 

paní Soňa Rigová – 50.narozeniny,                                 

paní Marta Bílková – 60.narozeniny, 

pan Ivan Smutný – 60.narozeniny, 

paní Blažena Haluzová – 70.narozeniny, 

paní Anežka Klecandrová – 80.narozeniny. 
 

V měsíci dubnu oslavili významné životní jubileum: 
 

pan Miroslav Hekele – 50.narozeniny, 

pan MVDr. Jiří Svobodný – 60.narozeniny,  

pan Jan Prokeš – 80.narozeniny.                                          

Blahopřání 
     Letošního roku se dožili manželé Synkovi životního jubilea. Oslava šedesátých-  

pátých narozenin byla okořeněna krásným dárkem od syna Ladislava Langa s  

manželkou Janou. Dort s přesnou podobou místního kostela. Oslavencům ještě  

jednou touto cestou blahopřejeme a přejeme do dalších let spousty  

zdraví, štěstí a životní energie.                        děti Jindřiška, Ladislav a Pavel s rodinami 

 

Blahopřání rodičům: 
Jiřímu Jakšovi a Zuzaně Kytlicové, bytem Starovičky 39, 

kterým se narodil dne 28.11.2012 

syn Ondřej Jakš. 

 

Knihovna – hodnocení 
 

Celkový fond knihoven 2012                   Registrovaní čtenáři 2012 (starší 18ti let) 

Obce od 501 do 1000 obyvatel               Obce od 501 do 1000 obyvatel 

1. Boleradice     8468 knih              1. Bulhary         134   

2. Přítluky          8157 knih              2. Brumovice    117  

3. Brumovice     6763 knih              3. Borkovany    101 

4. Bulhary          6585 knih              4. Jevišovka      98   

5. Borkovany     6044 knih              5. Boleradice     92   

6. Ivaň               5703 knih              6. Perná             92   

7. Pouzdřany     5550 knih              7. Pasohlávky    86 

8. Pavlov           5040 knih               8. Ivaň               82   

9. Jevišovka      4977 knih               9. Starovičky    72 

10. Diváky           4941 knih              10. Přítluky         70 

11. Strachotín     4918 knih              11. Starovice       69  

12. Pasohlávky   4891 knih              12. Nikolčice        67 

13. Nikolčice       4682 knih              13. Strachotín      64   

14. Starovičky   4371 knih              14. Troskotovice  45     

15. Sedlec          4309 knih               15. Němčičky       43   

Registrovaní čtenáři do 15ti let v roce 2012   Počet výpůjček celkem za rok 2012 

Obce od 501 do 1000 obyvatel                      Obce od 501 do 1000 obyvatel 

1. Bulhary            45                              1. Jevišovka           3970  

2. Borkovany       39                               2. Ivaň                   3525    

3. Brumovice       38                               3. Boleradice         2705 

4. Starovičky      35                              4. Borkovany          2610           

5. Jevišovka         34                              5. Brumovice          2456  

6. Pasohlávky       33                             6. Přítluky               2438     

7. Nikolčice           31                             7. Perná                  2370    

8. Přítluky             30                             8. Pasohlávky         2227  

9. Starovice          30                             9. Bulhary               2010  

10. Ivaň                  28                             10.Strachotín          1986 

11. Boleradice        20                             11. Starovice          1797          

12. Němčičky          20                            12. Starovičky         1581   

13. Troskotovice     18                            13. Pouzdřany         1256                                                 Marie Bendová, (RH)   

http://images.google.com/imgres?q=knihovna&start=140&hl=cs&biw=1680&bih=874&tbm=isch&tbnid=OTmv-WjFbAKTBM:&imgrefurl=http://www.fnbrno.cz/lekarska-knihovna/t1129&docid=X86YoEVUw3FASM&imgurl=http://www.fnbrno.cz/data/images/thumb/189_2b9e5e4fbd.jpg?1313479690&w=1504&h=1600&ei=celnUa6ZLIbx4QTv-4HIDw&zoom=1&iact=hc&dur=250&page=4&tbnh=143&tbnw=134&ndsp=48&ved=1t:429,r:63,s:100,i:193&tx=129&ty=83&vpx=1415&vpy=278&hovh=232&hovw=218


Televizní vysílání ve Starovičkách 
 

     Vážení, v tomto čísle chci zajásat, neboť na Slovensku 

konečně po dlouhých měsících začalo se cosi dít ohledně 

digitálního vysílání. Ačkoli lidí, kteří přijímají signál 

prostřednictvím obyčejné antény, není (oproti ČR) mnoho, ledy 

se začaly hýbat. Zatím to vypadá tak, že brzy chytneme nové 

stanice, první multiplex spustil zkušební vysílání a je možné, že 

v době, kdy dostanete Zpravodaj do schránky, budou už 

slovenské televize čile vysílat. Co se tedy na Slovensku 

chystá? 

 

MULTIPLEX  1: V době uzávěrky Zpravodaje vysílá zkušební 

program Test1. Towercom (provozovatel vysílání) se s TV Joj 

dohodl o zařazení třetího programu – TV WAU, life-stylovo-

dokumentární program, něco na způsob Prima ZOOM. Dále 

jedná o zařazení dvou programů od Markízy, a to TV FOOOR a 

TV DajTo. Toto jednání je na dobré cestě, Fooor bude vysílat 

zábavu, DajTo je kanál určený především mužům. 

MULTIPLEX 4:  V době uzávěrky Zpravodaje vysílá zkušební 

programy TEST1 – TEST11. Tento multiplex bude (s největší 

pravděpodobností) celý placený, už teď jsou potenciální TV 

stanice zakódované. Navíc bude vysílat ve formátu MPEG-4, to 

znamená, že majitelé televizoru či set-top-boxu, které umí 

pouze MPEG-2, budou mít smůlu. 

MULTIPLEX 2: Začal vysílat vysílač Borský Mikuláš-Dubník 

(K56). Znamená to, že pokud jste doposud tento multiplex 

nechytali, už jej můžete mít. Na druhou stranu, může vám rušit 

signál z jiného vysílače. 

 

Slovensko – přehled toho, co brzy chytneme ve Starovičkách: 

 

1. multiplex: K55 (Nové Mesto nad Váhom, V. Javorina) 

Kanály: Wau, Fooor, DajTo, Šlágr TV. 

1. multiplex: K44 (Bratislava, Kamzík) Kanály: Wau, Fooor, 

DajTo, Šlágr TV. 

                                                               Dipl. um. Robert Zeman

 

Jarní vzpomínka  
    

Vysoké obláčky dálkou plynou. 

Jde jaro zelené, divů div. 

Lehký vítr voní vlhkou hlínou.  

Život buď pozdraven, volá hájek jív. 

 

     Když první, 
trošku teplé, 

slunko 
zasvítilo na 

Němečkovu 
bílou stěnu za 
rohem a sedly 
na ni první 

malátné 
mouchy, 

začalo pro nás 
jaro. Tak jako 
zimu jsme 

prožívali pokud možno venku, jaro o to 
víc, protože dny byly delší a tak i ta 
„KLEKANICA“ chodila později. A vše tak 
jako v zimě se odehrávalo za 
Němečkovým rohem. Naše první 
kolektivní hry byly kuličky. To se vytočil 
ve zvlhlé zemi patou důlek a kolik se nás 
sešlo, tolik hrálo. O dvě, o tři, nebo o pět 
kuliček, to záleželo na domluvě. Taky 
hrálo kolik skupinek najednou. Pak 
muselo být samozřejmě víc důlků. Před 
začátkem hry se dala ruka do kapsy 
kabátu, ten se rozepnul a rohem kabátu 
jsme si umetali cestičku k důlku (ten 
kabát zevnitř také podle toho vypadal a 
maminky kartáčovaly). U hry většinou 
stával také nějaký „KIBIC“ (rádce) a bylo 
slyšet: „Trófni si!“ A hned zase: „Netrófé 
si! Si blbá?“ To bylo živo! Taky se hrálo 
na „STOVKES“. K této hře byla potřeba 
jen jedna kulička, ale větší a taky těžší. 
Tou se házelo od čáry do důlku. Na to 
byla nejlepší „OLOVĚNKA“. Kdo vlastnil 
olověnku, byl pán. Já jsem moc kuliček 
nevyhrávala, často jsem prohrávala. 
Zato moje, o čtyři roky mladší, sestřička 
Bětuška, byla od malička 
„GABALISTKA“. Tak se říkalo těm, co 

vyhrávali. Byla malá, slabá, věčně samá 
angína, ale jak ta to uměla! Prstík měla 
do krve odřený od šprtání kuliček po 
zemi. Taky asi trochu “ŠMÉRALA“ to se 
říkalo, když se táhl prst s kuličkou dále 
po zemi. Téměř vždycky vyhrála, ale 
určitě nešidila, ona byla poctivec. Kuličky 
poctivě každý večer počítala (to uměla 
dávno, než chodila do školy) a ukládala 
do punčochy, která sídlila v kuchyni pod 
otomanem (pohovka). Já nezbeda jsem 
jí sem, tam uloupila, abych měla do hry. 
Určitě to věděla při jejích počtech, ale 
byla ke mně tak laskavá a tolerovala to. 
Když pršelo, trénovali jsme v kuchyni. 
Důlek se namaloval v rohu na zem 
křídou. Další hrou byla „VYVOLÁVANÁ“. 
To jsme si dali jména květin, házeli míč 
na Němečkovu střechu a volali jméno 
květiny a ta dotyčná musela míč chytit, 
než dopadl na zem. Velmi oblíbené hry 
byly: zaháněná, vybíjená, skákali jsme 
školku, taky přes švihadla a já nevím co 
ještě. S večerem, když měli rodiče 
pokrmený, byli také venku před domy. 
Naše maminka nás děvčata učila takové 
tanečky: JEDOU PÁNI Z PRAHY, 
ZLATÁ BRÁNA, ELIŠKA, PEŠEK, 
MALENÍ MALENÍ atd. Bývalo to u těch 
našich rohů – ZAJECKÁ – LUŽÁNKY 
takové družné. Němečkovi měli prima 
vyhlídku. Říkalo se tam „na sklepě“. Do 
ulice byla vysoká zídka až nad sklep a 
oni pěkně zevnitř, ze dvora, z výšky 
opřeni o zídku měli výhled na celou tuto 
čtvrť až ke hřišti. U svých domů na 
schodkách, na židlích, nebo jen tak 
postávali Hofmanovi, Vincencovi, 
Šebestovi, Malinkovi, Úlehlovi, Františka, 
naši a ještě za silnicí bydleli Tomkovi 
(trafikantovi) u nich Kostrhounovi. Jejich 
Jaruška s bratry patřila také do kruhu 
našich her i sousedovic Bronička. Ti 
všichni byli večer venku a povídali si, co 
kdo ten den dělal a na co se chystá zítra. 
Naši stařeček Najman na našem rohu, 

v zástěře s laclem, ve špičce půlku 
„PARTYZÁNKY“, vše přehlíželi. Jinak 
nekouřili, to jenom proto, aby vypadali 
jako rozšafný hospodář. Taky se dožili 
v plné síle 91 let.  
     Každou neděli odpoledne, když bylo 
pěkně a to slunko se do té Němečkové 
zdi opíralo, scházely se tetičky a hřály si 
o tu zeď záda. Byla to domácí – tetička 
Němečková, Fanuška Popovská, 
Františka Kuchyňková, Josefka 
Mazůrková, dvě Stázinky-Šebestová a 
Mazůrková (zvaná Štefanová), někdy 
taky tetička Bendová a Tomková se svou 
Žofkou. Nejzvučnější hlas měla tetička 
Stázka Mazůrková. Do otevřeného okna 
naší kuchyně se neslo: „Anepovidéé! 
Podívése! Ale di! Je to možná? Á leda 
hó…!“ Bylo to tam takové nedělní 
zpravodajství. Pamatuji si z dětství 
hodně, ale kam moje paměť sahá, nikdy 
se tito sousedi mezi sebou nehádali. 
Potřeboval-li někdo pomoc, tak mu ti 
druzí jednoduše pomohli. Tak už to bylo 
zavedené. Jó byla jiná doba a oni byli 
odkázáni jeden na druhého. Moc se nám 
tam pěkně 
žilo. Již jako 
malá jsem 
říkávala, že 
z našeho 
konca nikdy, 
nikam 
neodejdu. A 
ono se mně 
to povedlo. 
Jen jsem 
popošla na 
druhý konec naší ulice. O zvláštní shodě 
nás narozených na tomto rozcestí snad 
někdy příště. 
     Kvetoucí tulipán jaro nám otvírá, 
krásná příroda květy se odívá. A slunce 
z oblohy září a hřeje, všem čtenářům 
hodně zdraví přeje 

                               A.Haluzová. 



Z naší školičky 

Recitační soutěž 

 – měsíc knihy 
     Každý rok se v březnu uskuteční 

na naší škole recitační soutěž. 

Každoročně je také porota složená z 

řad rodičů a přátel školy. I letošní rok 

nebyl výjimkou. Do poroty zasedli: 

     Ing. Josef Panic   

     Lenka Ondráčková 

     Zuzana Ptačovská 

     Luboš Kalivoda. 

 

     Porota měla nelehký úkol. Měla 

posoudit úroveň vybrané básně, 

přednes a celkový dojem. Protože 

recitace byla společenská událost, 

přihlíželo se také k tomu, jak se žáci 

na tuto akci „vystrojili", tedy jaké měli 

společenské oblečení. 

Soutěžilo se ve třech kategoriích.  

 

     Vítězství si odnesli tito žáci: 

I. kategorie (1.-2.třída) 1. Jakub 

Tihlář, 2. Míša Ptačovská, 3. Gábinka 

Hovězáková 

II. kategorie (3.třída) 1. David 

Tomeška, 2. Michal Bumba,  

3. Karolína Kramná 

III. kategorie (4.-5. třída) 1. Šimon 

Cigánek, 2. Nela Smutná, 3. Lukáš 

Hovězák.    

 

     Předseda poroty ing. Panic 

všechny děti pochválil a vyzdvihl 

důležitost a prospěšnost této akce. 

Poté celá porota poblahopřála a 

předala odměny všem vítězům. Velké 

poděkování patří paní Z. Ptačovské a 

p. L. Kalivodovi za dárky pro vítěze. 

V tomto měsíci ještě probíhá na naší 

škole výstava knih a výtvarná soutěž 

o nejhezčí obal dětské knihy. 

 

Předškoláček  
     Začátkem dubna na naší škole začal 

"Předškoláček". Toto cvičení je určeno dětem, 

které v září usednou poprvé do lavic. Dnešní 

lekce byla seznamovací. Děti z MŠ se přišly 

podívat do 1. třídy. Prohlédly si učebnice, sešity, 

písanky a podívaly se, jak se děti učí. Poté 

začala jejich hodina. Po vzájemném  seznámení 

a vyprávění o sobě a své rodině jsme zkoušeli 

zavazovat smyčku, počítali do desítky, poznávali 

P - L orientaci. Dětem se ve třídě líbilo. Zatím ... 

 

Můj první rok angličtiny 
     Učíme se dny, čísla, oblečení, zájmena. Na počítači se učíme slovíčka a výslovnost. 

Také čteme z učebnice a píšeme do pracovního sešitu. Na konec dubna chystáme módní 

přehlídku.                                                                       Honza Bajko, Pepík Konečný - 3.tř. 

 

Jezírko 
      V březnu jsme jeli do Brna, do ekologického centra. Celá akce probíhala na ZŠ. Po 

představení nám naše paní učitelka Lída rozdala karty, na kterých byly léčivé rostliny. 

Potom jsme vařili čaje z bylin, vyráběli měsíčkovou a heřmánkovou mast. Hráli jsme hry, 

kde jsme přirovnávali byliny k názvům nemocí a hádali, na co která bylina lidem pomáhá 

k uzdravení. Byliny jsme poznávali také po čichu.                                    Nela Smutá, 5. tř. 

 

Velikonoce 
     I letos jsme měli velikonoční dílničky. 

Vyráběli jsme věnečky na dveře, zajíce z 

pilin, zápichy do obilí. Sadili jsme obilí, 

někteří řeřichu. Obilí pěkně vyrostlo, řeřicha 

nechtěla. 

     Také jsme dělali vazbu na stůl, z 

vrbových klacíků a skořápek. U toho jsme si 

povídali o velikonočních zvycích. Proč je 

škaredá středa, zelený čtvrtek. Paní učitelka  

nám říkala, jak dříve kluci holky polévali 

voňavkou a házeli do vany, ve které byla 

voda. Také nám říkala, že ve čtvrtek čepují 

zelené pivo.                                       žáci 2.tř. 

 

Kryštof skaut 
     Myslíte si, že sedíme jen u počítače? Omyl! Kryštof nás učí morseovku. Paní učitelka 

nám vyprávěla, jak a kdy se morseovka používala - na lodích, v lese. Také jsme si ji 

zkoušeli vyťukat tužkou a baterkou. Kryštof napsal paní učitelce vzkaz na tabuli v 

morseovce a ona ho fakt vyluštila! Asi také chodila do skautu. My jsme si ty tečky a čárky 

od Kyštofa opsali a teď se tajně dorozumíváme.                                       děti z 1. a 2. třídy 

  

Tanková bitva u Staroviček 
     Ve slohu jsme si říkali něco o 

bitvě a osvobození Staroviček. Na 

internetu jsme našli spoustu 

vyprávění o událostech z těchto dní. 

Starovičky byly osvobozeny vojsky 

Rudé armády v neděli 15.dubna 

1945 ve večerních hodinách. Hlavní 

hrdinou naší tankové jednotky byl 

velitel tanku T-34 Mirenkov. V sobotu 

byla proto slavnost u tanku.  

                         Kryštof Pleskač, 2.tř. 

 



Rada starších 

1. Proč musí mít kosmonauté 

v kosmickém prostoru dýchací 

přístroj? 

Nela: aby mohli dýchat 

Michal: aby se neudusil 

Honza: aby neumřel 

Lukáš: byla by jim zima 

2. Co se stane, když se ještěrce ulomí 

ocásek? 

Klárka: umře 

Kája: naroste jí znovu 

David V: naroste jí další 

Jakub: umře 

3. Jak byl popraven mistr Jan Hus? 

David T: nevím 

Honza : spálením 

Šimon: byl upálen 

Lukáš: upálen v Kostnici 

4. Jakou barvu má hvězda, kterou 

museli nosit za 2.světové války Židé? 

Nela: žlutá 

David T: modrou 

Michal: červenou 

Kája: oranžovou 

5. Jak se jmenuje dopravní 

prostředek, který nejezdí po kolejích, 

musí však být připojen k elektrickým 

drátům? 

Šimon: šalina 

Honza: vlak 

Pepík: trolejbus 

Jakub: tramvaj 

6. Jak se jmenuje hůlka, kterou drží 

dirigent? 

Michal: taktovka 

David V: dirigentovní hůlka 

Vašek: meč 

David T: nevím 

7. Jak se nazývá kapalina, kterou se 

píše nebo se jí plní psací pero? 

David T: nevím 

Klára: nevím 

Lukáš: tuž 

Jakub: inkoust 

8. Jak se jmenoval kamarád Ferdy 

Mravence? 

Lukáš: Pytlík  

Kája: Pytlík 

Honza: nevím 

David T: Pytlík 

9. Jak se jmenuje přístroj k přijímání 

televizních signálů z družice? 

Vašek: televize 

Šimon: satelit 

Honza: parabola 

Michal: satelit 

10. Jak dlouho trvá polární noc? 

Lukáš: jeden den 

David T: 12 hod. 

Honza: 10hod. 

Michal: půl roku 

11. Která řeka protéká Prahou? 

Šimon: Vltava 

Klára: Vltava 

Nela: Vltava 

Pepík: Vltava 

12. Jak se jmenuje plavidlo, které 

může plout i pod vodou? 

Jakub: ponorka 

Honza: ponorka 

David T: nevím 

Lukáš: ponorka 

13. Co jsou čtverylka a tango? 

Pepík: nevím 

Jakub: tance 

Nela: tance 

Kája: nevím 

14. Proč si myslíš, že je dobré umět 

AJ? 

Jindřiška: čeština je rovněž těžká, ale 

angličtina je lehká.  Je více států, kde se 

mluví anglicky. Mám tetu v Irsku a je 

těhotná.  Tom: A  kdo jí to udělal? Jak 

se jí to stalo? Z čeho otěhotněla? 

Gabča: moje mamka se také musí učit 

anglicky, potřebuje to do práce 

Linda: Ve více státech se mluví 

anglicky…. I v Chorvatsku. 

15. Co je to parlament?   

Jakub: jméno na hrnku? 

Viki: soudní příkaz 

Míša : lék 

Kryštof: drahý drahokam 

16. Co je to ekologie ? 

Viki: učivo 

Linda: povolání 

Šimon: budova, kde se třídí odpad 

Kryštof: jeden z oborů, jako je neurologie 

17. Jak se jmenuje film Jana Svěráka 

oceněný Oskarem? Film o malém 

chlapci…. 

Kryštof: O Smolíčkovi 

Lukáš: Kolja 

Jakub:  Šmoula 

Klára: nevím 

18. Víte, kdo je Iveta Bartošová? 

Gabča: zpěvačka 

Viki: herečka 

Pepa: zpěvačka 

Jindřiška: dělá skandály. 

Události v mateřské školce    

     V úterý 26.2. jsme si s dětmi udělali výlet do Hustopečí na divadelní představení s 

názvem "Pec nám spadla". Šlo o maňáskové divadlo, během kterého si děti mohly 

zazpívat spoustu známých lidových písniček. 

Dne  9. dubna jsme navštívili divadelní představení v Hustopečích pod názvem Královna 

barev. Pohádka byla maňásková, oživena písničkami s kytarovým doprovodem. 

     Navštívili jsme s dětmi také výstavu dětských prací z hustopečských mateřských a  

základních škol. Práce se nám moc líbili a vzali jsme si inspiraci do další naší práce. 



Maškarní ples - sobota 23. února 2013 
     

     A je po bálu. Co já  se na  něj jenom 

natěšil, a je pryč! A zase dlouhý rok 

čekání. 

     Vždycky když se blíží konec roku, 

příroda se chystá k spánku, dny se krátí 

a na lidi padá melancholie, moje duše 

pookřívá, protože se těší na plesovou 

sezónu. Už tak začátkem prosince, kdy 

ostatní mají soužení s tím, co na 

Vánoce, moje plesové já začíná být 

neklidné. Kolem žaludku pobíhají 

mravenci, tep začíná být nepravidelný a 

nohy si neklidně poklapávají do rytmu 

čehokoli, co jakkoli připomíná hudbu.  

     Nejinak tomu bylo i letos. Zatímco 

ostatní pobíhají mezi obchody, shání 

poslední dárky a mučí se nejistotou, zda 

vybírají správně, já po večerech otvírám 

skříně a prohlížím si svoje plesové 

oblečení, zda-li obstojí v záři reflektorů. 

Co oblek, je  dosti čistý? Nezůstala na 

něm nějaká skrvnka z minulé sezóny? 

Co náprsenka, je bělejší než bílá? Co 

rukavičky, jsou dosti vypnuté? Co 

manžetové knoflíčky? Jsou dosti 

nablýskané? Co střevíce, vydržely ten 

loňský taneční maratón?  

     Nevím jak pro vás, ale pro mě je 

velice důležité být v tomto punktu 

dopředu připraven, protože potom se 

můžu soustředit pouze na společenskou 

a zejména taneční složku večera a 

protancovat dvoje střevíce. Jinak pro mě 

ples nemůže být plesem! 

     V sobotu, asi tak týden před bálem se 

probudila moje drahá s výkřikem: 

„Ježišmarjá, já nemám co na sebe!“ 

vyskočila z postele a ze skříní začaly lítat 

„Nemámconasebe!“ na všechny strany. 

Myslel jsem si, že ji to brzo přejde - tedy 

respektive, že ji to brzy dojde, ale skříně 

vypadaly jako bezedné a její chuť ukázat 

mi moji neschopnost ji obléct jako 

nekonečná. Zmocnila se mě neblahá 

předtucha – že by moje předvánoční 

příprava byla marná? Chtěl jsem se 

potichu vytratit, někam na druhý konec 

světa a tam zůstat se svojí mučivou 

nejistotou sám a sám, ale nebylo mi to 

přáno: „Kam jdeš?“, zarazila mě moje 

drahá Polovička ještě na prahu ložnice, 

„Já se tady snažím, a milostpán si jde za 

zábavou! Nikam! Hezky se obleč a 

jedeme na nákupy!“ 

     Po více jak dvouhodinovém šmejdění 

po obchodech bylo nakoupeno a já byl 

rád, že mých drahých Šestosmin se 

spokojeně usmívá, a dokonce i na mne. 

Já měl koneckonců také důvod 

k úsměvům, protože to celkově 

nedopadlo tak hrozně, jak to ještě před 

chvílí vypadalo – mých drahých 

Sedmosmin byla oblečená, zůstaly mi 

původní manžetové knoflíčky a také 

boty, a navíc mi zbylo na pět lahvových. 

Vypadalo to na pěkný zbytek víkendu. 

     Následující sobota už byla ta dlouho 

očekávaná! Ani dospat jsem nemohl. 

Odpoledne jsem se musel ještě vykoupat 

(už podruhé v tomto týdnu), ale potom už 

jenom poslední kontrola před zrcadlem, 

ještě seřídit oči a pak už hopsa hejsa na 

kulturák!  

     Když jsem přišel na sál, nikdo tam 

ještě nebyl. Ale na to jsem byl připraven. 

Sedět více hodinu před zahájením sám 

za stolem, to je moje hobby. Obsadil 

jsem stůl a skočil za roh natankovat si 

trošku sebevědomí. A hned dvakrát. Kdo 

by taky chtěl se pořád courat sem a tam, 

že? Nicméně ta hodina se nějak courala, 

tak já potom také, až jsem dotankoval 

všechno, co jsem měl sebou. 

     Ale dočkal jsem se, sál se naplnil 

hosty a přesně v osm začala hrát kapela, 

stejná jako loni a stejně tak dobrá. Já 

jsem stále seděl sám u stolu, protože 

mých drahých Osmosmin stále 

nedorazila, ale to ne proto, že by byla 

nedochvilná, ale proto, že se chystala na 

veřejnou produkci se skupinou břišních 

tanečnic. 

     Ještě než začnou svoji produkci, rád 

bych vám je představil, protože někdy 

cvičí u nás doma, tak je trochu znám. 

Takže začneme po směru hodinových 

ručiček Ta-vpředu, Ta-co-stojí-na-SV (to 

znamená na severo-východě, kdyby 

náhodou někdo neznal větrnou růžici), 

Ta-na-pravoboku, Ta-na-JV, Ta-vzadu, a 

potom Ta-na-JZ, Ta-na-levoboku a 

poslední Ta-na-SZ. Zní to složitě, ale je 

to jednoduché, prostě tvoří kolečko 

s posunem 45st mezi sebou. 

Samozřejmě, když spustí muzika, tak se 

rozeběhnou na všechny strany, ale 

popisem jednotlivých figur vás raději 

nebudu zatěžovat. 

     Pro mě bylo podstatné, že otevřeli bar 

a já si mohl dotankovat sebevědomí. 

Což jsem s radostí učinil. Potom jsem se 

vrátil ke stolu a čekal na mých drahých 

Devětosmin, až se odkrojí z toho 

tanečního hábitu. 

     Mezitím pořadatelé vyhlásili tombolu. 

Já mám štěstí v lásce, takže se této 

atrakce nezúčastňuji. Cen byla hromada, 

ostatně jako každý rok a losování se 

proto trochu protáhlo. Já se šel 

protáhnout k baru. Sebevědomí jsem 

měl sice až až, ale trápila mě žízeň! 

Nevím proč se říká „Jdu zahnat žízeň.“ 

Možná bych zvládl zahnat vlky, ale žízeň 

se mi nepodařilo, alespoň tento večer 

ne.  

     Půlnoc se přehnala kolem jako rozjetý 

rychlík a už tu byl konec. Smutně jsem si 

prohlížel svoje nablýskané střevíce - ani 

si nevrzly. Ale co, alespoň vydrží do 

příští plesové sezóny. 

     Na závěr mi dovolte abych jménem 

pořadatelů poděkoval všem sponzorům, 

kteří věnovali ceny do tomboly a popřál 

všem šťastným výhercům. 

     Poděkování patří i kapele R-BOOM 

z Velkých Bílovic a všem členům 

TJ Starovičky, kteří se podíleli na 

přípravách a organizaci plesu.  

Takže příští rok nashledanou! 

                                           Kamil Ondrák



O břišním tanci ve Starovičkách 
 

     Jsme skupina orientálních břišních tanečnic, břišní tanec je 

naším velkým koníčkem, tančíme pro radost a rády se o ni 

dělíme s ostatními. 

     Pravidelně se scházíme dvakrát týdně v neděli a pátek v 

sále místního kulturního domu nebo ve školní tělocvičně. 

     Nedělní lekce jsou s naší lektorkou břišních tanců paní 

Dagmar Petrovou z Brna, která pro nás vymýšlí krásné 

choreografie a zároveň vede naše taneční kroky správným 

směrem. 

     Páteční lekce jsou bez lektorky a většinou zde opakujeme 

již naučené choreografie v rámci přípravy na naše taneční 

vystoupení. 

     Máte-li zájem o naše vystoupení, stačí nás zkontaktovat - 

rády zpestříme naším programem Vaši společenskou akci. 

Jsme schopné přizpůsobit své vystoupení velikosti prostoru, 

který je pro tanec k dispozici i charakteru akce. 

Co se rozumí pod pojmem „orientální tanec“? 

     Pro všechny, kdo se o břišní tanec zajímají, si dovoluji uvést 

pár zajímavostí o tomto tanečním stylu. 

     Orientální tanec je tanec původem ze Středního východu. V 

současné době je ve světě velmi rozšířený a těší se velké 

popularitě. V České republice se také nazývá břišní tanec, v 

Americe ho nazývají bellydance, ve Francii dance du ventre, v 

Řecku cifte telli a všechny tyto směry vycházejí z toho, čemu se 

v Egyptě říká Raqs Sharqi – „tanec východu“. 

     Existuje řada stylů orientálního tance, většinou 

vycházejících z lidových tanců. Tyto styly se liší hudbou, na 

kterou se tančí, kostýmy i jednotlivými tanečními prvky. Některé 

styly se také tančí pouze při určitých příležitostech. 

Z egyptských lidových 

tanců se v Káhiře postupně 

během 19. století vytvořil 

základní styl zvaný 

„baladi“, který se pak pod 

vlivem evropského baletu 

koncem 30. let 20. století 

dostal na pódia a díky 

americkým filmům se     v 

2. polovině 20. století 

rozšířil do celého světa. 

V Americe se pak stal i 

základem dalšího, umělého 

tanečního stylu zvaného 

„tribal“. 

     Základem orientálního 

tance je pohyb vycházející 

ze středu těla – pánve, doplněný kroky a pohyby rukou, 

hrudníku a hlavy. Podle stylu a hudby může být výsledný tanec 

buď spíše vlnivý a pomalý nebo rychlý a plný akcentů a třasů, 

které jsou typické pro nejpopulárnější druh orientálního tance – 

doprovod bubnového sóla. U orientálního tance je velmi 

významná osobnost tanečnice, která tanci dává výraz, bez 

něhož si těžko tanec prakticky nelze představit – její osobnost 

tanci dodává svěžest, energii a „duši“. Čím lepší tanečnice, tím 

poutavější, živelnější a přirozenější je její tanec. 

     Pro začátečnice bývá často obtížné provést některé prvky, 

protože tělo je ještě ztuhlé a nepoddajné. Po cca 3-4 měsících 

se ale svaly začínají postupně protahovat a uvolňovat a 

tanečnice si už nepřipadají tak neohrabané. Největší satisfakcí 

je pak radost z improvizovaného tance, kdy si žena tančí podle 

své momentální nálady a pocitů. 

     Orientální tanec mohou tančit všechny ženy bez rozdílu 

věku, váhové kategorie či úrovně pohybového nadání. Je 

vhodný dokonce i pro těhotné, jen je potřeba vyhnout se 

některým prvkům, zejména třasům (shimmy). Ženy s vážnými 

zdravotními problémy s páteří, klouby nebo komplikovaným 

těhotenstvím by se však měly před první návštěvou kurzu 

poradit s lékařem. 

     Orientální tanec má pozitivní účinky jak na fyzickou kondici, 

tak na psychiku, přičemž je třeba však třeba dbát na správné 

provádění prvků, neboť chybné provedení může způsobit, 

zejména ve spojení s chybným držením těla, mj. bolesti bederní 

páteře. 

Fyzické účinky břišního tance 

          - zlepšení prokrvení celého těla, pohyblivosti a   

            koordinace 

          - zlepšení držení těla 

          - zvýšení pružnosti celého těla a síly jednotlivých svalů  

          - celkové formování postavy 

          - posílení svalů dna pánevního a usnadnění porodu 

          - zmírnění menstruačních bolestí 

          - při tanci se uvolňují svaly v oblasti pánve, což  

            napomáhá léčbě neplodnosti 

          - díky stimulaci vnitřních orgánů se upravuje zažívání 

          - velmi pomáhá od ztuhlosti krčních svalů a od bolesti   

           (dnes tak časté od sezení u počítače) 

          - třasy mají pozitivní vliv na celý organismus  

Psychické účinky břišního tance 

          - přináší radost a uvolnění 

          - odbourává stres 

          - zvyšuje sebevědomí.                   M.Skálová, D.Petrová



Z římskokatolické farnosti 
        

     Přestože od malička 
chodím do kostela, vždycky 
jsem si jako kluk přál podívat 
se do kostela v noci. Tento 
můj sen se mi splnil až 
v mých 15-ti letech, kdy jsme 
s partií vrstevníků kempovali 
na jedné rozpadlé faře 
v českém pohraničí. A 
protože jsme měli i klíče od 
místního kostela, který stál 
uprostřed hřbitova na kopci 
nad vesnicí, nebylo nic 
snazšího, než si vyzkoušet 
jaké to je v kostele uprostřed noci. Někdy 
si na to vzpomenu, když se jdu v noci 
modlit k nám do kostela. Sice člověk 
neslyší vrzající trámy a pískot netopýrů 
na půdě, ale přece jenom kostel v noci 
má svou nezaměnitelnou atmosféru. Rád 
bych tento zážitek nočního kostela 
nabídl všem. Proto se letos farnost 
Hustopeče opět připojila                          

k celorepublikovému 
projektu „Noc kostelů 
2013“, který začne 
v pátek 24.5. v 18:00 hod. 
V noci z pátku na sobotu 
bude hustopečský kostel 
otevřený a bude v něm 
probíhat různorodý 
program. Věřím, že 
v některém dalším 
ročníku se připojí také 
farnost Starovičky. 
Alespoň s nějakým mini 
programem. Věřím, že 

mám co nabídnout. Letos bych Vás ještě 
rád pozval do Hustopečí na jedinečnou 
věc. Venku bude svícemi vyznačen 
půdorys starého kostela a tato plocha 
bude sloužit jako přírodní amfiteátr. 
V něm od 20:00 hod začne muzikálové 
vystoupení s názvem Tarzan. Jedná se o 
muzikálové zpracování života sv.Pavla 
z Tarsu. Přesto, že herci jsou nadšení 

amatéři ze „spojených farností“ herecké 
a pěvecké výkony si s těmi 
profesionálními nic nezadají. Pěkná 
moderní hudba, dobré nápady a 
humorné pojetí, tak na mě muzikál 
působil, když jsem ho viděl poprvé já. 
Vzhledem k tomu, že sám jsem Pavel a 
můj svatý patron je mým nedostižným 
vzorem, je pro mě tento muzikál srdeční 
záležitostí. Nicméně věřím, že i člověk, 
kterému svatý Pavel z Tarzu nic neříká, 
si přijde na své. V případě špatného 
počasí se představení přesune do 
farního sálu. Po představení je možné se 
ohřát u kávy ve farní kavárně, ochutnat 
mešní vína či projít si známá i neznámá 
zákoutí kostela. Pro ty kdo mají rádi 
klasickou hudbu a muzikál jim nic neříká, 
mohou se po 22:00 hodině zaposlouchat 
do varhanních preludií či několika 
skladeb na harfu. Nezbývá než si popřát 
dobrou (kostelovou) noc. 
                                  Pavel Kafka, děkan     

 

Ta naše povaha česká 
     

     Vážení čtenáři zpravodaje, tento příspěvek můžete vnímat 
zčásti jako humorné vyprávění a zčásti vážnou skutečnost, 
která nás provází v dnešní době na mnoha místech. Již dříve 
jsem měl pokušení kleknout a prosit se slzami v očích, ale jsem 
tak utrápený, že klekat nebudu – kdo ví, jestli bych v tomto 
věku ještě vstal. Tím spíše, abych prosil. Vždyť jsem z 
generace, která prožila v kleče a prošení celý život, i když 
máme sice na kdeco zákonný nárok či právo, například při 
žádosti o důchod a dalších mnohých záležitostech. Raději 
půjdu hned k věci. Pokud nám v naší republice zbylo nějaké 
„bohatství“ po kupónové privatizaci a korupčních skandálech na 
nejvyšších místech, tak to nejsou naše „české ručičky“, ale náš 
„český jazyk“, jak je opěvován v básni, kterou znám od školních 
let. Tady jsou její úvodní slova: „Moc, sláva, bohatství, co ze 
všeho nám zbylo, naše řeč, co štítem jediným nás v boji 
těžkém krylo, naše řeč, kdyby popelkou a žebračkou jen byla, 
my chceme, by se v pyšnou kněžnu proměnila.“ V další části 
opěvuje verši básník bohatství naší řeči. Zlaté české ručičky, 
jak jsem v úvodu připomněl, jak se důvodně obávám – jsou 
legendou z dob Marie Terezie. Ta naše mateřština je nad jiné 
sdělná, hlavně výstižná a bohatá na výrazy. Škoda, že máme 
pár nedostatků v naší povaze české, které nebudu jmenovat 
ani heslovitě, avšak o dvou se přece jenom zmíním. Například 
o naší „nesnášenlivosti“, tedy o tom, jak si „překážíme“.  
     Jak je nám ten druhý na obtíž, neboť Čecha, každý něčím 
obtěžuje. Buď tím, že seká zahradu sekačkou strunovou, 
rotační, či jinou nebo tím, že bouchá dveřmi svého vozu a 
startuje ho, že mu ráno kokrhá kohout na dvoře, že jeho děti 
ječí jako na lesy, že řeže dřevo cirkulárkou a ničí tím sluch 
ostatním, jenž je to Čech, ten muzikant, že si pouští rock nebo 
metal, že mluví moc nahlas, že místo pozdravu mlčí jako pařez, 
že do dvou do rána pod okny kráká se svými kumpány o tom, 
jak temně hučí Niagára. Že mu nikdo v tramvaji neuhne, když 
se dere skrz s ruksakem na zádech a tak dále. Povinností 
každého neurotika je na narušitele se osopit nebo ho seřvat. 
Je-li narušitel ustrašený, přestane. Když je to však halama 
nebo neotesanec předvede vám, jak je ta naše mateřština 
metaforická, hravá a výstižná. Jak se báječně hodí na 
dorozumívání. Odpoví vám totiž například: „Vlez mi na hrb, jdi 
rovně, polib mi šos, odprejskni emaile, jdi se vycpat, uleť 
papíre, jdi do hýzlu, trhni si nohou nebo zalez do boudy.“ Jsou i 

hulváti, kteří odpoví ještě hůř tak si můžete vybrat. Dále vám 
představím Čecha za volantem. Toho poznáte snadno podle 
toho, že kromě sebe považuje každého řidiče za „lemouna“. 
Čecha za volantem přivádí až k nepříčetnosti zjištění, že v celé 
naší republice jezdí samí trotlové a pouze jeden jediný 
opravdový řidič a to je on sám. Stávají se mu věci k neuvěření. 
Například jede za takovým troubou, který se vleče čtyřicítkou 
ulicí, kde je nejvyšší povolená rychlost čtyřicet kilometrů! Nebo 
jede za magorem, který najednou začne brzdit, aniž by ten 
opravdový řidič věděl proč. Nechce-li vyletět z kůže, musí 
uvolnit svůj vnitřní přetlak přinejmenším vhodně voleným 
slovem, jaké možnosti nám dává mateřský jazyk. Samozřejmě, 
že onoho řidiče před ním může nazvat banálně blbcem či 
pitomcem, avšak lépe působí, pomůže-li si přísnějšími termíny 
například: „ Ty deb..., id..., trotle či kre.....“ Dále může sáhnout 
do oblasti živočišné výroby a nazvat ho od telete po vepře. 
Větší služby mu poskytnout výrazy: „Ty magore, troubo nebo 
palice vylízaná.“ Takže vážený čtenář si může z výše 
uvedeného vybrat a posoudit, jak je ta naše mateřština bohatá 
na výrazy, jak jsem již dříve připomněl. Na závěr uvedu svoji 
řidičskou zkušenost, která se mi přihodila při jízdě autem přes 
Starovičky směrem od Brna. Před obcí jsem snížil rychlost na 
předepsaných 50km/h. Za mnou se řítil řidič, který byl 
netrpělivý a začal přepínat světla a tím dával najevo, abych 
přidal rychlost. Na což jsem nereagoval. V půli obce to 
nevydržel a u obchodu pana Tomka v zatáčce začal mé auto 
předjíždět. V tom okamžiku se z vrchního konce vyřítil ze 
zatáčky v protisměru náklaďák s vlekem s plně naloženým 
nákladem. Ve zlomku vteřiny jsem vyhodnotil situaci, prudce 
přibrzdil a rychle uhnul na odstavný pruh u obecního úřadu a 
restaurace. Velké štěstí, že na odstavném pruhu nestálo žádné 
auto, jinak čelní srážka auta, které mne předjíždělo, s 
náklaďákem byla nevyhnutelná. Takových řidičů ala Trpišovský 
jezdí na našich silnicích mnoho. Měl jsem čest se s takovými 
setkat dvakrát, jednou na dálnici. Na závěr tohoto téma 
připomenu humornou část písně z repertoáru Ivana Mládka, 
kdy dva řidiči měli spor o zaparkování svých aut. Jak to 
dopadlo, dokazují slova písně, kdy se oba aktéři do sebe 
pustili, doslova zaklesli. Cituji: „Primář z kliniky s profesorem 
matiky váleli se po zemi, žádné cavyky.“ Spor ukončila až 
soudní dohra.                                                   Bohumil Šmerda 

 

 



Vzpomínky na 2. světovou válku v letech 1939-1945  část I.     

     Blíží se výročí osvobození Staroviček 
Rudou armádou v roce 1945. Dovolím si 
zavzpomínat na události té hrůzné doby 
trochu jinak, než byla dlouhou dobu 
prezentována v dobovém tisku v období 
totality u nás od roku 1948 až do doby 
sametové revoluce 1989. Proč byly 
pravdivé skutečnosti zamlčovány? Tady 
je názor mého přítele, novináře z Brna. Z 
důvodu asiatského zastrašování a 
totality, která u nás vládla v době jak je 
výše uvedeno a tím jsou tyto události pro 
mnohé, kteří tu dobu a osvobození 
nezažili, značně zkreslené. Nás 
pamětníků, kdy jsme byli v tuto dobu 
děti, dnes seniorů, každým rokem ubývá. 
Tedy události osvobození, které jsme 
zažili na vlastní kůži. Víme, co to 
obnášelo hrůzy a stresu pro mnohé, 
hlavně pro naše rodiče a starší 
sourozence, kteří již nejsou mezi námi a 
tíhu válečných událostí nesli na svých 
bedrech. S úctou na ně vzpomínám a 
přeji jim věčný klid za hoře, které v tom 
těžkém období prožívali. Tolik úvodem. 
Často projíždím po silnici od Hustopečí 
směrem na Starovičky, kolem 
sovětského tanku T-34 na podstavci 
před Starovičkami jako památníku 
tankové bitvy v dubnu roku 1945. Mám 
tu dobu boje v živé paměti, tak jako by 
se stala včera. Za dobu mé základní 
vojenské služby jsem se ocitl ve věži 
tohoto tanku jako jeho velitel. Pomyslně 
ho pohladím pohledem se slovy: „Ty 
krasavče, v tobě jsem se ocitl na hraně 
života a smrti.“ Při nácviku bojové 
činnosti ve výcvikovém prostoru Libavá, 
můj řidič tanku najel jedním pásem na 
hranu okopu pro tank, náš tank se 
převrátil na bok. Došlo k havárii a ke 
zranění osádky. Sám jsem to odnesl 
zlomeninou nohy. Podle názoru technika 
tankového pluku, pokud by se vznítila 
nafta z poškozeného rozvodu paliva, 
která počala vytékat do prostoru pro 
osádku, tak jsme uhořeli uvnitř tanku. 
Únikové poklopy byly zabořeny do 
zeminy okopu a nedaly se otevřít. Jak 
hořel tento tank u kapličky v blízkosti 
památníku v roce 1945 v průběhu 
tankové bitvy jsem viděl od naší stodoly 
v chaloupkách. Zlověstné plameny 

šlehaly do závratné výšky a hustý černý 
dým z hořící nafty se valil kolem lokality 
zaců a zaplnil celé údolí rybníků a 
pokračoval vzdušným proudem dál na 
Šakvice až k Pálavě. Další sovětský tank 
vzápětí vzplál na vrcholu zaců v místech 
dnešní vybudované ocelové věže. Celá 
oblast kolem obce, včetně obce 
Starovičky, byla zahalena černým 
kouřem a dýmem za rachotu výstřelů 
děl, štěkotu kulometů a výstřelů pěších 
zbraní. Bylo ráno prvního dne 
osvobození Staroviček, kdy sovětští 
vojáci nastupovali na další bojovou akci 
směrem na Hustopeče. V tu dobu 
kilometr od Staroviček zuřila tanková 
bitva, kterou připomíná památník s 
tankem T-34 umístěným na podstavci. 
Další část vzpomínek uvedu podrobněji, 
tak jak se celá doba okupace dotkla 
všech občanů Staroviček a hlavně naší 
rodiny. Nebudu nic zveličovat ani 
zamlčovat. Uvedu všechny události 
pravdivě tak, jak se udály. Omlouvám se 
čtenářům předem za podrobný výklad 
této části, názory občanů, dobové 
zprávy, avšak nutné pro vykreslení 
atmosféry té doby. Válečné události jsem 
začal vnímat již od prvního roku, když 
jsem začal chodit do školy. Psal se rok 
1940, kdy kolony německých vojsk 
projížděly po silnici chaloupkami přes 
Starovičky směrem na Břeclav na 
východní frontu. Můj strýc, který rád 
chodil do hospody U Šmaků (bydlel 
vedle nás), kde si zahrál rád partičku 
karet, vždy přinesl čerstvé zprávy co se 
děje na bojišti. Když v roce 1942 v zimě 
byl prý takový mráz, že vojáci, když plivli 
slinu,  na zem již dopadl kus ledu. To se 
nám dětem zdálo neskutečné. Můj otec 
tajně často poslouchal nepřátelský 
rozhlas z Moskvy nebo Londýna v noci, i 
když za udání špiclem hrozil trest smrti. 
Z Moskvy vysílal zprávy hlasatel 
legendární „levitan“ hromovým hlasem. 
Prý z jeho hlasu německým vojákům u 
Stalingradu, kde Němci utrpěli porážku a 
poslouchali jeho zprávy, běhal mráz po 
zádech. Ve svých vzpomínkách se 
přenesu do roku 1944. V letním období 
již bylo slyšet vzdálené zlověstné dunění 
děl z východu od Bílých Karpat. Ponurá 
nálada občanů Staroviček se zvyšovala, 
nikdo neměl představu co bude a co nás 
čeká. Moje matka starostlivá s vráskou 
na čele se vyptávala na názor občanů a 
občanek, jak vidí celou situaci a na co se 
připravují, jestli se válečná vřava 
přenese přes nás nebo nás mine. 
Názory některých občanů připomenu. 
Šel jsem s mojí matkou z pole – nových 
hor, potkali jsme paní Kadrnkovou z 
chaloupek, babičku Zlatky Galečkové. 
Je na snímku publikace Zdeňka 
Trněného „Starovičky – historie a 

současnost“ na straně 216 s manželem. 
Tato energická občanka se vyslovila 
slovy: „A ví čechman nedělala si žádné 
starosti.“ Soused našeho pole v nových 
horách byl občan z Velkých Pavlovic pan 

Štefka. Ten poskytl matce informaci, že 
někteří občané Velkých Pavlovic si 
kopou kryty v lokalitě dubíčky na svých 
pozemcích, kde plánují přečkat válečnou 
vřavu. Další názor vyslovil takový 
stařešina rodu, přesluhující senior v tu 
dobu pan Malinka, měl přezdívku 

„Lének“, účastník první světové války, 
bydlel v domku v místě nynějšího 
obchodu Jednoty Mikulov. Když se ho 
matka ptala slovy: „Strýčku, jak to vidíte? 
Přežene se ta fronta přes nás? Neututlá 
se to někde mimo?“ Svraštil čelo a 
odpověděl toto: „Děvčico, jak já to vidím, 
Rusa žádné nepřemože. Určitě se to 
přežene přes nás.“ A měl pravdu. Již v tu 
dobu byli naši občané upozorňováni 
zprávami z nepřátelského vysílání z 
Londýna, které můj otec také tajně, často 
v noci, poslouchal. Za různých okolností 
často dusil hlasitost vysílání peřinou. 
Před začátkem vysílání česky se ozval 
signálem bubínek, 4x bum bum bum 
bum, pak hlas: „Volá Londýn“ a pak 
Němci začali rušit vysílání hrozným 
způsobem, které připomínalo vytí hyen v 
pralese, koncert ropuch v bažinách a 
podobné zvuky. Matka to komentovala 
slovy: „Už zase Němci hází křemele do 
vysílání?“ Hlasatel z Londýna 
upozorňoval naše obyvatelstvo na 
okolnosti, které mohou nastat v průběhu 
osvobozujících bojů, že si mají uschovat 
cenné věci, potraviny, šactvo dle svého 
uvážení, že dochází k loupežím a 
rabování bytů civilního obyvatelstva. 
Ovšem nebylo řečeno, která vojska 
budou rabovat, jestli ustupující nebo 
osvoboditelé. Připomenu ještě jednu 
závažnou okolnost a zprávy, které 
napověděly mnohé. Můj otec již toho 
pozdního léta si objednal řemeslníka na 
klempířské práce, pana Haluzu z 

komárova, který byl šikovný a zručný 
řemeslník. Klempíř vzal sebou i staršího 
syna Zdeňka, který mu posluhoval při 
práci. Vymínil si od otce, že by si přál 
poslouchat rádio, které jsme měli, že se 
již bojuje na Slovensku, jak boje 
pokračují. Otec mu rád vyhověl. Vysílala    
u nás jen jedna stanice Donau buď 
česky nebo slovensky. Otec přenesl 
rádio na dvůr, pan Haluza pracoval na 
klempířské zakázce a všichni jsme 
poslouchali vysílání stanice Donau právě 
ve slovenské řeči. Bylo to v době, kdy 
Rudá armáda osvobozovala již město na 
Slovensku Liptovský Mikuláš, v tu dobu 
měl ještě přídavek Svatý. Němci náhlým 
útokem dobili město zpět, což se často 
stávalo na různých místech bojiště. 
Hlasatel stanice přešel na další závažné 
téma, kdy začal strašit posluchače, že 
vůdce (myšleno Hitler) má v záloze 
tajnou zbraň „umělé slunce“, které v 
případě potřeby použije. Dokáže zkrotit 
nepřítele jako splašeného koně a donutí 
ho ke kapitulaci. Zřejmě měl na mysli 
atomovou bombu, kterou naštěstí Němci 
do konce války nedokázali vyrobit. Relaci 



ukončil pozdravem užívaným v rozhlase: 
„Na stráž!“.  
     Rozzlobený pan Haluza po vysílané 

relaci to komentoval slovy: „Já ti dám Na 

stráž, brzy dostaneš na sráč ne na 

stráž“, na což můj otec vyslovil spontální 

souhlas. Jak se praví v každém šprochu 

pravdy trochu, moji rodiče všechny 

informace výše uvedené nebrali na 

lehkou váhu a zařídili se obezřetně pro 

všechny případy následovně. V případě 

kdyby náš dům byl zasažen požárem v 

průběhu bojů, vykopal otec s mým 

starším bratrem kryt v zemi v zahradě, 

kde přečkáme válečnou vřavu. Ve 

stodole v kádi byly zakopány potraviny, 

obilí, šactvo, povrch zamaskován secím 

strojem. Nic nenechali náhodě, což bylo 

velmi prozíravé, jak se ukázalo později. 

Přímé bojové události při osvobozování 

Staroviček uvedu v II.části Vzpomínek 

na 2.světovou válku v letech 1939-1945, 

které se budou zdát pro mnohé 

neskutečné.                   Bohumil Šmerda      

 

Seriál pro chovatele 

Vážení chovatelé, 

     v dnešní části naší chovatelské rubriky 

navážeme na minulý díl a začneme několika 

informacemi o diagnostice HCC. 

     Pro správnou diagnózu infekční hepatitidy 

psů je nezbytná podrobná anamnéza, znalost 

nákazové situace, pečlivé klinické vyšetření 

a přesná interpretace výsledků laboratorního vyšetření. 

     Diferenciální diagnostika infekční hepatitidy psů je 

mimořádně rozsáhlá. Zvažujeme především parvovirové 

onemocnění, dále pak psinku, případně 

leptospirózu. Z dalších nemocí je třeba vzít 

v úvahu akutní gastroenteritidu, 

salmonelózu, intoxikaci, ale též 

toxoplasmózu a hepatitidy ostatních 

původů. 

     Při terapii je nutné věnovat pozornost 

příznakům bezprostředně ohrožujícím život 

pacienta. To znamená monitorovat funkce 

kardiovaskulárního a respiračního 

aparátu, ledvin a nervového systému. 

Pacienti s jaterním selháním jsou citlivější 

k infekci a je tedy nezbytné neprodleně zahájit léčbu 

antibiotiky. U zvířat s nervovými příznaky současně hrozí 

aspirační bakteriální pneumonie komplikovaná krvácením do 

plic. 

      Základem terapie infekční hepatitidy je aplikace infuzních 

roztoků, které kompenzují ztrátu tekutin. Jak již bylo zmíněno, 

antibiotická clona je nezbytná. Doporučují se antibiotika 

penicilinové a ampicilinové řady, např. potencovaný 

amoxicilin. Na jaterní parenchym působí poměrně šetrně také 

cefalosporiny I. a II. generace. 

   Péče o pacienta by se dala shrnout do několika 

následujících zásad:  

   1. Hladovka 

   2. Klyzma – vyprázdnit a vyčistit střeva 

   3. Omezit, případně zastavit krvácení do zažívacího 

aparátu 

   4. Důsledná rehydratační léčba 

   5. Včasné podání antibiotik 

   6. Případná transfúze krve 

   7. Hygienická péče o pacienta – 

odstraňování výkalů, moči a zvratků 

   8. Zajištění adekvátní výživy, např. 

nosožaludeční sondou. 

    Prevence a profylaxe HCC je stejně jako 

u ostatních virových chorob nejúčinnější a 

taky nejlevnější formou ochrany proti 

onemocnění. Podle konkrétní nákazové 

situace postačuje začít s aktivní imunizací 

(vakcinací) proti HCC ve stáří 9 – 12 týdnů, 

přičemž je i u tohoto onemocnění nezbytné 

nejméně 1x revakcinovat, a to s odstupem 3 – 4 týdnů. 

S naprostou převahou se k očkování používají atenuované 

očkovací látky, které poskytují výbornou a dostatečnou imunitu. 

     Prognóza je u klinicky zjevné infekce vždy opatrná, protože 

asi 40 % případů onemocnění končí úhynem zvířete. 

     Tímto nepříliš optimistickým konstatováním se s Vámi, 

Vážení chovatelé, loučím a těším se nashledanou příště. 

                                                                    MVDr.Jiří Svobodný

 

Jaro a myslivci 

     Jaro je konečně tady nejen to 

astronomické, ale i z hlediska počasí. Po 

nekonečné zimě mohli myslivci přestat 

nosit do zásypů a krmelců zvěři krmení. 

Zvěř už si při jarním vývoji počasí sama 

najde svou přirozenou potravu. Přiletěl 

špaček, kominíček, konipas, vlaštovky a 

dávají najevo svou přítomnost krásným 

zpěvem. V něm kraluje samozřejmě 

drozd a kos. Probíhá tok ptactva a 

začíná hnízdění. Srncům dorůstají jejich 

parůžky a připravují se spolu s myslivci 

na zahájení jejich lovné sezóny, myšleno 

pochopitelně lovné sezóny srnců. Ta 

začíná v polovině měsíce května. 

Koncem března myslivci bilancovali svoji 

činnost na výroční členské schůzi. Ta 

letošní byla o to významnější, že byla 

volební, to znamená, že byl zvolen nový 

výbor na dobu dalších pěti let. Vzhledem 

k tomu, že nekandidoval bývalý 

předseda, jednatel, střelecký a kulturní 

referent, doznal nový výbor výrazného 

omlazení. Předsedou je Saša 

Janoušek, místopředsedou a současně 

referentem pro kulturu Luděk Tomeška, 

hospodářem Petr Panic, jednatelem 

Mirek Janoušek, současně má na 

starost i střelectví. Pokladníkem nadále 

zůstává Martin Tomek. Na schůzi byl 

slavnostně přijat za řádného člena 

Luděk Galečka a řádného členství se 

vzdali Jenda Hübner a Ruda Myška. 

Oběma výroční schůze poděkovala za 

práci a čas, který věnovali české 

myslivosti a udělila jim čestné členství ve 

sdružení.                                            (JP) 

 

 



Pivovar Jihlava a jihlavské podzemí 
 

     Dne 13. dubna 2013 v 8:30 hod začalo naše třetí putování po pivovarech. Po 

Černé hoře a Dalešicích jsme letos zavítali do Pivovaru Jihlava. Doprovodným 

programem bylo jihlavské podzemí, které je s délkou 25 km druhým nejdelším 

podzemím v ČR, prvenství zaujímá třicetikilometrové znojemské podzemí.  

     V 8:30 hod se dvacetipěti-členná výprava vydala za dobrodružstvím do Jihlavy. 

První zastávku jsme měli v Hustopečích, kde se k nám přidalo ještě pár lidí. A pak 

už jsme vyrazili do cílové stanice.  

     Původně plánovaný příjezd v 9:45 hod se nám neplánovaně posunul na 10:15 

hod. Tudíž jsme nestihli prohlídku podzemí, která začínala přesně v 10:00 hod. 

Nezbylo nám tedy nic jiného než změnit naše tři měsíce staré plány, načež jsme byli 

nuceni prohlídku přesunout na pozdější hodinu. Alespoň, že nám v 11:00 hod 

otevírali pivovarskou restauraci. A jelikož nám po příchodu k restauraci zbývalo do 

otevření ještě pár minut, stihli jsme udělat naši první skupinovou fotografii.  

     Jako první vzorek si dali všichni u našeho stolu kvasnicového Ježka 11°, byl 

vynikající. A už se jelo podle plánu: v 11:30 hod jsme měli výborný hovězí guláš a 

ve 12:30 hod začínala hodinová exkurze v pivovaru, ze které se rázem stala 

exkurze téměř dvouhodinová. Člověk by si řekl, že když je v pivovaru již potřetí, 

musí všechno vědět a znát. Ale náš pan průvodce byl velmi znalý a ochotný člověk 

a my se dozvěděli takové věci, o kterých jsme neměli ani páru. Například spojení 

puškvorce a piva za starých dávných časů – kdysi dávno, když se lidé ještě řídili a 

věřili přírodním zákonům, platilo, že zárukou dobré vody na vaření kvalitního piva, 

byla právě ta voda, u které rostl puškvorec, tohle nám ještě v žádném pivovaru 

neřekli. A dokonce jsme zažili i nějaké to poprvé a ochutnávali pivo přímo z tanků, 

které byly ukryty hluboko pod zemí. Jeden takový tank obsahoval 240 000 piv a to 

jich tam takových dvacet být mohlo. My měli možnost ochutnat kvasnicového Ježka 

11° a Jihlavského Granda 18°. V pivovaru se vyrábí ještě tato piva: Šenkovní 10°, 

Ježek 11° (ne kvasnicový), Linie (prý pro vyznavače zdravého životního stylu), 

Pivoj, Telčský Zachariáš 14°. Pivovar dokáže navařit  až 350 000 hl piva ročně, 

v současné době je jeho výrobní kapacita využita pouze z poloviny. V těch 

pivovarských katakombách jsme potkali i tříčlennou ježčí rodinku, úžasná řezbářská 

práce. A v závěrečné části jsme byli poučeni, že lahvovací linka dokáže nalahvovat 

23 500 lahví za hodinu. Na památku jsme se nechali s panem průvodcem zvěčnit na 

druhé a zároveň poslední společné fotce toho dne. 

     Do pivovarské restaurace jsme se vrátili pár minut před půl třetí. A to nám 

v 15:00 hod začínala exkurze jihlavského podzemí. Některým se sice moc nechtělo, 

mě osobně také ne, ale nakonec se v nás hnul „kulturní“ duch a v šestnácti jsme se 

vydali směrem k Masarykovu náměstí, přesněji na adresu Hluboká 1, kde se 

nachází vstup do podzemí. Jihlavské podzemí je významnou historickou památkou 

města. Podzemní prostory jsou v některých částech až třípodlažní, nacházejí se 

v hloubce od 2 m – 14 m. Chodby jsou zde široké od 0,8 m do 2,5 m a vysoké 1,2 m 

– 3,5 m. Podzemí vzniklo pravděpodobně rozšiřováním a hloubením stávajících 

sklepů pod jihlavskými domy a jeho počátky se datují již od 14. století. Svého času 

sloužilo i k vojenským účelům. A v dobách, kdy bylo přístupné pak také 

narkomanům. V podzemí jsme měli možnost shlédnout hned několik zajímavých a 

tématicky zaměřených expozic, např. 

hornická krajina, havířská vesnice, 

keramické nálezy ze 14. století, horniny a 

minerály z celého světa, ale i přímo 

z Jihlavy a také „feťácké doupě“ – i tak 

bývalo podzemí kdysi využíváno. 

V jihlavském podzemí se nacházejí také 

dvě rarity. Jednou z nich je tzv. svítící 

chodba, kdy po nasvícení stěn vidíte ve 

tmě, kterým směrem chodba vede a 

dokážete se zorientovat i v naprosté tmě. 

Odborníci zjistili, že se jedná o nátěr, který 

se skládá z barytu a wurtzitu. Tento efekt 

sloužil za války nacistům k lepší orientaci, 

při výpadcích elektrického proudu. Druhou 

raritou a zároveň záhadou je výklenek, 

který je podle senzibilů jakousi bránou 

mezi dvěma světy. Existují i důkazy o 

záhadných stínech, které se u tohoto 

výklenku zjevují. V roce 1997 byl o této 

záhadě natočen i dokument a byly 

zachyceny i důkazy! Po této asi 

půlhodinové exkurzi jsme se vrátili zpět do 

restauračního zařízení, kde jsme strávili 

příjemný zbytek výletu, stihli jsme i 

výbornou večeři. A s úderem 18. hodiny 

jsme se vraceli k domovu. Nutno 

podotknout, že jednu malou chybu, přece 

jen pivovar měl a to tu, že jsme nemohli 

svým blízkým přivézt žádný pivní suvenýr. 

V restauraci se prodávalo jen pivo točené 

a podniková prodejna bývá o víkendech 

zavřená. Domů jsme se vrátili cca v 19:30 

hod a někteří v tom příjemném naladění 

ještě pokračovali… 

     A my co jsme se zúčastnili, už se 

těšíme na příští rok, až zase někam 

společně vyrazíme. A doufáme, že se 

k nám přidáte i vy.        

                                          Pavlína Prátová  

http://cs.wikipedia.org/wiki/Baryt
http://cs.wikipedia.org/wiki/Wurtzit


Vzpomínková akce k 68. výročí osvobození obce Starovičky dne 13.4.2013, 

"po stopách poručíka Mirenkova"  

Obec Starovičky a Klub vojenské historie Starovičky u 

příležitosti výročí osvobození naší země od německého 

fašismu Rudou armádou uspořádaly vzpomínkovou akci 

spojenou s historickou vojenskou, bojovou ukázkou z příchodu 

vojsk Rudé armády do Staroviček, nazvanou „po stopách 

poručíka Mirenkova“. Setkání se konalo dne 13. dubna 2013 

od 13.00 hodin u pomníku bitvy. Bojová ukázka proběhla s 

autentickým tankem T34/85 vyrobeným ve stejném výrobním 

závodě č. 183 v Nižném Tagilu, jaký měl u Staroviček poručík 

Mirenkov.  

Program: 
12.30 - 13.30 hod - přesun tanku spolu s vojenským oddílem k 

pozorovatelně - Rozhledně U Obrázku,  

možnost krátké prohlídky techniky u rozhledny, 

13.30 - 14.00 hod - přesun vojenského oddílu směrem k obci, 

průjezd obcí po krátkodobě uzavřené komunikaci II/425 ve 

směru Břeclav - Hustopeče, na konci průjezdu obcí krátká 

bojová ukázka s autentickým tankem T34/85 vyrobeným ve 

stejném výrobním závodě č. 183 v Nižném Tagilu, jaký měl u 

Staroviček poručík Mirenkov, 

14.00 - 14.30 hod - pietní akt u památníku osvobození a 

položení věnce k pomníku tankové bitvy u  

Staroviček, slavnostní salva, 

14.30 - 16.00 hod - besed s účastníky akce, 

16.00 hod - prohlídka vojenské techniky a krátká technícká 

ukázka, 

17.00 hod - prohlídka vojenské techniky a krátká technická 

ukázka. 

Oslava osvobození obce 
     Dne 13. dubna proběhla oslava u příležitosti osvobození 

naší obce Rudou armádou. Akci zorganizoval Klub vojenské 

historie Starovičky ve spolupráci s Obcí Starovičky, KVH 

Znojemská Orlice, Klub přátel rudé armády a řadou dalších 

nadšenců. Největší atrakcí byl bezesporu autentický tank T 

34/85 a jeho jízda po okružní trase kolem Staroviček 

zakončená průjezdem obcí a krátkou bojovou ukázkou, kterou 

shlédlo dle odhadu asi 800 diváků. Pořadatelé takový nápor 

účastníků neočekávali - z toho pak pramenily drobné 

nedostatky, např. nebyl dostatečně zabezpečen prostor bojiště 

a časově se prodloužila uzavírka hlavní komunikace. Následný 

pietní akt u památníku osvobození za účasti Generálního 

konzula Ruské federace A. J. Šaraškina byl sice o několik 

minut odložen kvůli krátké dešťové přeháňce, ale tuto malou 

komplikaci zcela jistě zastínil předchozí překvapivě velký zájem 

zúčastněných diváků a pohodová a zcela spontánní atmosféra. 

Následné další plánované průjezdy tanku byly bohužel 

omezeny z důvodu závady na palivové soustavě motoru. Na 

základě kladného ohlasu většiny účastníků a vzhledem k tomu, 

že s organizací podobné akce neměli pořadatelé dosud žádné 

zkušenosti, můžeme říci, že se sobotní oslava vydařila a byla 

svým netradičním pojetím pro všechny příjemným zážitkem.    

                                                                                              (VD) 

Informace o Klubu vojenské historie Starovičky     

Jsme občanské sdružení, které se 
zabývá sbíráním informací o tankových 
bitvách, které se udály na konci 2. 
světové války na jihu Moravy.  
    Při pátrání po faktech o bitvách a 
místech odpočinku padlých vojáků 
spolupracujeme také s našimi veterány, 
očitými pamětníky válečných událostí, 
vojenskými archivy a také s kolegy z 
Ruska a Rakouska. Za pátrání a 
dohledání velkého množství 
zapomenutých vojenských hrobů a 
identifikaci zde odpočívajících vojáků 
obdržela naše kolegyně Soňa 
Holečková státní vyznamenání osobně 
od prezidenta Ruské federace Vladimíra 
Vladimiroviče Putina.  
     V naší oblasti zůstalo velké množství 
vojenské techniky, kterou se snažíme 

lokalizovat a také se dopátrat její historie 
a příslušnosti ke konkrétní jednotce.  
     Ve spolupráci s obcemi pečujeme o 
pomníky s historickou technikou a o 
další památníky osvobození.  
     Další naší zálibou je historická i 
moderní vojenská technika. 
Spolupracujeme s Klubem muzea na 
demarkační     linii     v     Rokycanech 
(www.klub-vm.eu), kde jsme se pustili 
do generální rekonstrukce tanku T34/85. 
V Rokycanech naše „moravská skupina“ 
dále pečuje o tank T72 a raketomet na 
podvozku Tatry 813, s názvem Grad.  
     Někteří naši kolegové jsou členy 1. 
tankové roty aktivních záloh u 73. 
tankového praporu v Přáslavicích, kde 
provádějí pravidelný výcvik na 

nejmodernějších armádních tancích 
T72M4CZ.  
Vzpomínková akce na bitvu u 
Staroviček, „po stopách poručíka 
Mirenkova“ 

     Myšlenku realizovat vzpomínkovou 
akci na bitvu u Staroviček s bojovou 
ukázkou s autentickou vojenskou 
technikou a s uniformovanými 
vojenskými jednotkami jsme postupně 
rozvíjeli již od pietní akce, která se 
konala dne 15.04.2012.  
     Nejdříve to měla být vzpomínková 
akce jen pro nás nadšence a několik 
pozvaných přátel, kde jsme plánovali jen 
projetí přibližné trasy, po které se 
průzkum poručíka Mirenkova podle 
dostupných archivních informací a 
vzpomínek samotného Mirenkova do 



Staroviček dostal. Protože jsme u 
starosty obce Starovičky, pana 
Vladimíra Drboly našli pochopení a 
velký zájem o rekonstrukci bojového 
průzkumu poručíka Mirenkova, rozhodli 
jsme se o realizaci bojové ukázky.  
     Přátelé z KVH Znojemská Orlice, 
Klub přátel rudé armády a řada 
soukromých nadšenců nám zabezpečili 
uniformované německé a sovětské 
jednotky s autentickými zbraněmi a náš 
KVH Starovičky měl za úkol připravit 
tank. Naše mateřské Muzeum na 
demarkační linii v Rokycanech nám tuto 
hlavní atrakci, autentický tank T34/85, 
vyrobený v témže závodě jako ten, který 
měl u Staroviček poručík Mirenkov, pro 
naši akci zapůjčilo.  
    Tento tank vyrobený před 69 lety, 
přesněji jako 920 kus vyrobený v květnu 

roku 1944, jsme pro naši akci 
připravovali cca měsíc. Promazání 
pohyblivých částí, kontrola těsnosti 
palivové, chladící a mazací soustavy, 
napnutí pásů a seřízení nejsou 
jednoduché, protože všechny agregáty 
jsou ukryté pod těžkými pancíři, které je 
nutné z tanku demontovat i pro takovou 
drobnost, jakou je např. vyčištění 
palivového filtru.  
    Také transport takového 32 tun 
vážícího drobečka není jednoduchý a 
vyžaduje stoprocentní souhru a důvěru 
mezi mužem, který tank na transportní 
podvalník navádí a řidičem tanku.  
     Bojovou ukázkou jsme chtěli lidem a 

především mladé generaci připomenout 

a přiblížit, jak nesmyslné, kruté a hlavně 

zbytečné války jsou a jak jsou dnes 

tragédie, které se tehdy dotkly asi každé 

rodiny v naší zemi zlehčované a 

překrucované. Když procházíme 

archivní seznamy padlých vojáků Rudé 

armády, která nás od německého 

fašismu osvobodila, tak zjistíme, že 

věkový průměr vojáků, kteří u nás, 

daleko od jejich vlasti padli, byl 23 let. 

Tito odvážní muži položili své mladé 

životy za naši svobodu a budoucnost. 

Chápeme jako svoji povinnost to lidem 

připomínat, aby se na tento 

neoddiskutovatelný fakt nikdy 

nezapomnělo. 

             Radek Harašta, KVH Starovičky 

Ze světa sportu 

Nejlepší  Atlet  Jihomoravského kraje za rok 

2012 

 

     Za své výkony za rok 2012 jsem byl v únoru vyhlášen 

nejlepším Atletem Jihomoravského kraje. Začátkem března 

nejlepším sportovcem okresu Břeclav za rok 2012.  

     Nyní se připravuji na sezonu 2013, která začíná už v květnu 

a také mi začíná období maturitních zkoušek. Takže kloubit 

učení s tréninkem je velmi náročné.                Radek Juška ml. 

 

 TJ Starovičky 
     Nepříznivé počasí mělo za následek, že se první dvě kola 

jarní fotbalové části musela odložit. Proto se začalo až 

14.4.2013 zápasy 17.kola. Odložené 15.kolo se bude dohrávat 

v náhradním termínu ve středu 1.5.2013 a odložené 16.kolo 

bude odehráno až na konci celé soutěže 23.6.2013. 

17. kolo  14.4. – 16:00hod. Starovičky – Uherčice 2:1 

                                            branky: Dunka, Prokeš                                    

18. kolo 21.4. – 16:00hod.  Pouzdřany – Starovičky   3:1 

                                            branka: Prokeš 

19. kolo 28.4. – 16:00hod.  Starovičky – Klobouky 

15. kolo 1.5. – 17:00hod. Starovičky - Ivaň 

20. kolo 5.5. – 16:30hod. Vrbice – Starovičky 

21. kolo 12.5. – 16:30hod.   Starovičky – Kobylí 

22. kolo 18.5. – 16:30hod.  V. Hostěrádky – Starovičky 

23. kolo 25.5. – 16:30hod.  D. Dunajovice - Starovičky   

24. kolo 2.6. – 16:30hod. Starovičky – Strachotín 

25. kolo 9.6. – 16:30hod. Nosislav – Starovičky 

26. kolo 16.6. – 16:30hod.  Starovičky – Popice 

16. kolo 23.6. – 16:30hod.  Zaječí - Starovičky  

     Všichni fotbalisté se již nemohli dočkat prvních soutěžních 

zápasů po dlouhé zimě a budou rádi, pokud je přijdete 

v hojném počtu povzbudit.                        Kamil Juška

Nahlédnutí ke KADETŮM 

     Dnes jen krátké nahlédnutí, jelikož 
zpravodaj již má nejvyšší čas jít do tisku 
a my jsme teprve včera, to 
je 21. 4. uspořádali naše 
čtvrté sousedské 
posezení, po našem 
„BESEDA ZE 
SÓSEDAMA“. Náš dvorní 
scénárista Joža Panic, 
autor všech dosavadních 
čtyř scének, tentokrát zvolil 
„VELIKONOCE aneb jak to 
vyjde, když po nich svatba 
přijde“. Tyto naše scénky 
domácího rázu jsou 
výborné z toho důvodu, že kdo má zájem 
si vyzkoušet prkna, tak mu Joža prostě 
normálně napíše roličku. Joža je hlava! 
(Nejlíp mu to pálí v noci.) Tentokrát si 
nás zahrálo a zazpívalo přes dvacet. 
Jsme rádi, že se znovu přidal Ivan Nečas 
a nový mladík mezi námi Ondra Žilka. 

Také Klárka Haluzová, naše již ostřílená 
herečka toho času studentka VŠ v Brně, 

si na roli nevěsty našla 
čas. Máme radost z 
odvahy těch 
nejmenších, protože to 
je budoucnost! Martínek 
Panic, Ríša Zach, 
teprve čtyřletý Víteček 
Krůza, které vedl 
nejstarší, již téměř 
šohaj, Marek Zach, 
předvedli výborně 
velikonoční zvyky: 
hrkání, šlahačku, 

pletení žile a také hru kuličky. 
     Zbyněk Háder, ač den předtím 
absolvoval dvě představení za sebou 
s vlasteneckou omladinou z Vídně 
v Boleradicích, kde hrál hlavní roli 
v muzikálu ŠUMAŘ NA STŘEŠE 
(mimochodem něco úžasného a před 

ním klobouk dolů), byl také včas 
v našem kulturáku. Joža Panic pro něho 
ještě v noci dolaďoval veršovanou roli 
svatebního družby. Dík patří panu 
Dušanu Koláčkovi za fotografování, 
obecnímu úřadu za podporu, Robertovi 
Zemanovi za hru na harmoniku a nejen 
jemu. Dostavil se poprvé mezi nás pan 
Bohumil Šmerda a bavil nás také hrou 
na harmoniku. Ač oba nástroje různého 
typu, dokázali zahrát i společně. 
Především děkujeme vám, kteří jste se 
přišli zase s námi pobavit a zazpívat si. 
Sál byl opět zaplněný. Co dodat? Jen to, 
že koláče jsou snědeny, víno vypito a 
zamykali jsme kulturák ve 24:00 hod. 
Takže snad někdy příště nashledanou se 
těší vaši KADETI. 
     Připomínáme, že veškeré info o nás 
najdete na 
        www.divadlokadet.webnode.cz      
                                               A.Haluzová 

http://www.divadlokadet.webnode.cz/


POZVÁNKY A OZNÁMENÍ 

MÍSTNÍ VÝSTAVA VÍN 

- 
BODOVÁNÍ 

Termín a místo konání: 

1. června 2013 ve 14:00 hod. 

v KD ve Starovičkách 

Pořadatel: 

Vinařský spolek Starovičky, o. s.  

tel. 605 488 147, 731 606 22 

e-mail: vinari.starovicky@seznam.cz 

Hodnocení: 

Vína se budou hodnotit stobodovým systémem. Hodnotí se tyto senzorické vlastnosti vína: vzhled (čirost a 

barva), vůně (intenzita, čistota a kvalita), chuť (intenzita, čistota, harmonie a perzistence) a celkový dojem.  

Hodnocení vín bude probíhat anonymně (co do výrobce). Výsledné hodnocení komise je aritmetickým 

průměrem hodnocení jednotlivých členů komise. 

~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ 

Vinařský spolek Starovičky, o. s. Vás srdečně zve dne 8. června 2013 na 

3. ročník Přehlídky šampionů výstav vín 

Mikroregionu Hustopečsko 

+ místní košt vína 
Cílem přehlídky je nabídnout návštěvníkům nejlepší vína ze všech výstav vín, které se  

uskutečnily v Mikroregionu Hustopečsko. 

Vína budou pouze od vinařů z Mikroregionu. 
Z každé bodované výstavy chceme získat tři nejlepší vzorky bílého vína, tři nejlepší vzorky 

červeného vína a jeden vzorek vína růžového. 
Přehlídka není bodovaná! Ale abychom ji trochu obzvláštnili, vybírá odborná komise ze 

všech šampionů tři nejlepší bílá vína, tři nejlepší červená vína a jedno nejlepší růžové. Vína 
nezískávají nové body. Vítězové získají volný vstup na Přehlídku vín a samozřejmě i  

ocenění. Přijďte tedy ochutnat ty nejlepší vzorky vín z našeho okolí 

od 14:00 hod. do kulturního domu ve Starovičkách. 

K poslechu a ke zpěvu zahraje 
cimbálová muzika Jožky Šmukaře. 

 
Vinaři a milovníci dobrého vína jste srdečně zváni! 

 

 



Srdečně Vás zveme na  

BESEDU O VÍNĚ, 
která se uskuteční v sobotu 

25. května 2013 od 16:00 hod. 
v přísálí kulturního domu. 

Hlavním tématem bude 

podrobné seznámení se s bodovací tabulkou  

+ společné hodnocení vín stobodovou stupnicí  se zkušeným degustátorem. 
 

Těšíme se na setkání s Vámi.  

Vinařský spolek Starovičky, o.s. 

Svoz odpadu 
Květen                         Červen 

Čtvrtek    2.5.2013       Středa   12.6.2013 

Čtvrtek  16.5.2013       Středa   26.6.2013 

Čtvrtek  30.5.2013 

 
Sběrný dvůr 

úterý     8:00 – 10:00 hod, čtvrtek 15:00 – 17:00 hod 

sobota   9:00 – 11:00 hod 

 

Adresa: OÚ, Starovičky č.43, PSČ 693 01, 
Zaregistrováno pod ev.č.: MKČR E 20321, tel. 519 414 035, e-mail: zpravodaj.starovicky@seznam.cz. 

Náklad: 340 ks, výtisk je neprodejný. 
Redakce:  Hana Mátlová a Radka Hovězáková. Grafická úprava: Hana Mátlová. Na vydání tohoto čísla se autorsky podíleli: 

Vladimír Drbola (VD), Iveta Schwarzová (IS), Radka Hovězáková (RH), Mgr. Dana Walterová (Wal), Ivana Bajková (IB), Ing. Josef 
Panic (JP) a další podepsaní autoři příspěvků. 



FOTOGALERIE 

 
nový úklidový kout s vodovodem na hřbitově                             rekonstrukce kabin u hřiště 

sázení stromků u ČOV 20.4.2013                                                 místní hasiči také přiložili ruce k dílu 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
ze zájezdu do pivovaru Jihlava 13.4.2013                                 představení DS KADET ze dne 21.4.2013                                                      

oslava k 68.výročí osvobození Staroviček 13.4.2013                  vojenská technika z 2.světové války 


